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. e - C :
LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, JANUARY 18, 1972, 10104 A, M.
. . _’:F

The case of Peaple versus Davis?

.
+
-

THE COURT.
The record w111 Bhow that all the jurors and
alternates are present.
Good moxning, ladies and gentlemen.
{(Whereupon, mutpurs Of, "Good morning, Judge,”
wers heard from members of the jury.)
THE COURT: Sorry again to keep you waiting. There will
be some morning when we will be able to start on time. I
won't pradict when it wili be.
| (Laughter.)
THE COURT: The record will show the defendant to be
present; all counsel present -~ Or rather, Mr, Denny and

Mr. Manzella to be present,

ELLA JC BAILEY,
called as a witness by and on hehalf of the People, having
been previously duly sworn, resumed the stand and testified

further as follows:

THE COURT: Would you state your name again f£or the
record?

THE WITNESS: Blla Jo Bailey.

THE COURT: You nmay conitinue, Mr, Denny.

MR, DENNY: Thank you, your HOnor.

RECRQSS EXBMINATION (Continued)

BY MR. DENNY:

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Q MiBS'B;iley. like all of us, I regret somé of the
Lengthy cross dxamination. I realize it's Aifficult for you.

A Thank you.

Q But when you gigned that contract wp in Tacoma,
ié was your state of'minﬁ; wﬁsn'b if, that anything would be

better then standing trial for murder and conspiracy to murder

Gary Hinman? SRR

A No, sir. 1ha§-ian‘t-—— I never thought I would be
tried for thaﬁ.

Q You haéd never any fear of standing trial for the
murder and conspiraay to rob and murder Gary Hinman?

A Well, I felt -~ you know, I felt in part
responsible, since I had mentioned his name. But I didn't --
I didn't feel that I should stand trial for it, no.

Q Well, then, you didn't really feel that you
needed the ilmmunity from prosecution in the Hinman matter
that that three~-page contract grants you; ig that fight?

MR, MANZELLA: Objection, your Honoxr. Questions with
regard to immunity have bzen asked and answered.

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY ﬁR, DENNY: Well, that $115 forgery §hat}you
had, you weren't really worried at the time you signed that
immunity contract sbout going to state prison for 20 yeara for |
a S115 forgeryr ls that right? '

A I had no way of knowing, you know, what any
gentencing would be on the forgery. Since 20 yeara is maximum,
I didn't know --

Q Well, you have been around some, haven't you, as

CieloDrive.coOmARCHIVES
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fan as seeing people go to jail for various offenses, people
eonnected with the Manson Fémily, during your year and ten
ponths as a Manson ¢girl?

A Not for any major Offense, no.

Q Well, this, then, was a major offense, this
forgexry, 88 far as you werxe concerned, for $1157 PForged
credit card?

A Ié was oonsideted a felony.

zé Yes. Ang you've seen people on felonies get a few
months in.théfﬁbﬂntysﬁaiiy‘right? .'C

MR, MANZELLA: Objection, your Honor. It doesn’t appear
to be relavaht.:z‘ o .

THE COURT: The objectioh is sustained.

Q BY MR. DEﬁkfz“!Well. it waen't your state of ﬁind,
ma’am, when you sionad that document, that you were in real
fear of doing any long period of time for that forged credit
card, was there?

A Yes.

- Q and there was some real fear that you might do
En‘even longer period of time for murder; is that right?

A No,

£ and this is why you got a very broad ismmunity, in
.that bthree-page document; is that right? .

A Reo.

MR, MANZELLA: Objection. It assumes a f£act not in
evidence, that it iz broad immunity.

THE COURTt¢ Weoll, that objection --

9 BY MR. DENNY: Immunity as &0 =~
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THE COURT: That‘objaction.ia sustained.

Q BY MR, DENNY: That immunity, you know —- and you
were told, and it was your state of mind when you signed it --
let's just take your state of mind -~ that you were being
granted an immunity for anything that happened in the Gary
Hinman casep is that right?

MR. MANZELLA: Objection. {uestions with regard to
immunity have been asked and answered.

THE CQURT: Sustailned.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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MR. DENRY: Well, this ig proper on recross, your Honor.
They brought it up on redirect,

THE COURT: The oObjection is sustained.

" BY MR, DENNY: Well, ma‘am, isg It a fact that that

immonity, as far as you werd concerned, was broad enough so that

it included perjuxy?

MR. MANZELLA: Objection, your Honor, the guestions with
regard to immunity have been asked and answered. |
MR, DENNY: That one hasn't,
MR, MANZELLA: 1I'1l withdraw the objection.
THE COURT¢ The Court will -
MR, MANZELLA: I withdrew the objection.
THE WITNBSS: There was no, wh, discussgion abouyt pexjury,'
uh, you know, at any time during the talk about immunity.
Q BY MR. DENNY: Ang there isn't in that contract any+
thing that gays yon'll be prosécuted for perjury if you commit |
pexjury in the Eoﬁrse of your testimony, i& there?
LA ﬁbﬁ i; a statement, that it is an understanding.
; 2 Have you ever sesn a statement given under
a;atutory imhunity¢ under 1324 of the Penal Code?
MR, MANZELLA: Objectlon, that does not appear to be

K
ralevant, ‘«‘;.

1

THE GOURT: It would be immaterial, Mr. Denny.
MR, DEEN!& Wéll, yout Honor, may we approach the bench

briefly on that?
THE COURT: No, you may not. The objection is sustained,

Q BY MR. DENNY: I want to read you from your

testimony yesterday €0 I don't misquobte you at all, Miss Bailey,

CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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3560. &
"0 Miss Bailey --" this iz by Mr. Manzella on
opening redirect.
"Miss Bailey, in the last few questions that

Mr. Denny asked you this afternoon, you said that

you could-néﬁ have sktopped Charlie. You could not

have stopped Charlis. What did you mean by that?

4 There was nothing I could do to, uh,
stop Charlie from doing what he was going to."
Do you remeaber gilving that answer to that
' ~ guestion?

A Yes,

"G To stop Charlie from what he was going
to do,"
What wag Charlie golng to do?

A Well, it would he, uh, through a conversation that
I heard, you know.

Q You knew what Charlie was going to do when those
people left in that car going to Gary Hinman's house, didn't
you?

A I thought Gary Hinman would come, you know, with
the Family. But I did believe that if he didn't choese to,
that he might be killed, yes.

Q and it was for that reason that you didn't want to
go, and you told Bill Vance that you didn't want to go; is
that right?

A ' Thit's right.

' :Q:. Because it had been brought up at that Devil's

T
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vy r

camp meeting if he didn't tg;n;over the money he was to be
Killed, is that vight? ' .

A Nqélat that Devil's camp meeting that you are
talking about, no.

Q@ . You didn't have any chance to warn him?
A No, | o
Q Now, yon stated that nobody disobeyed Charlie,

Rerember that on redirect yesterday afternoon?

A It wasn't common to disobey him, that's right.

Q Well, Bill Vance did, didn't he?

A Yes. }

Q And Danny DeCarle did, didn't he?

A Yes.

Q And you've indicated that Vance was kind of a
loner? -

A Yes, he was,

Q Well, you could have asked him to take off and warn

Gary about what wasg going to happen to him, couldn't you? You
¢ould have?
: I didn*t think of it.
You didn't want to, did you?
It wasn't even a thought that I didn't want to.
It was becauyse you ==

It was becausa I was afraid.

0 » 0 ¥ O

It was bagause you were part of the plan?
THE COURT: Let her £inlsh her answer.
MR. DENNY: I'm sorry, youx Honor.

Q You wefo afraid?

CieloDrive.comARCHIVES
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A Yes.

Q You were afraid someone was going to get killed,
weren't you? -

A Me,  if I tried to leave.

Q ¢ ' And Gary Hinman, if anybody went to visit him

ée'x: that plan, isn't that right?

‘A yeli} ?n'Frihaygﬁyei, I believe that. Bukt I

thought that Gary would come willingly, because he was & weak
pan. He waﬁn‘thaisérqné'man. I thought hée would come.

Q You figured 511 Bobby Beausoleil had to do was

i o o s ¥
. wave that gun in his face and he would come, is that right?

MR. MANZELLA: Objection, it has been asked and answered.
MR. DENNY: No, it hasn't, your Honor, not right on that
line. ’

THE COURT: It has been asked and answered, We've gone

‘over this bdfore.

MR, DENNY: This in‘on'har rediregt, your Honor.
Q Well, let me go to that particular poing in your
redirect. -
I guess we'll get to it & little bit later,
All right, again, B0 I don't misguote you, let me
read your testimony yesterday just briefly hera.
At 3562 of the transcript.
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b +] During the time that you were living
with the Family on Spahn Ranch, did the Famlly,
the entire Family, including Charles Manson, get
togethexr almost every day in & group?

LY\ Well, not reslly every day, but it was
common .

<) I'm sorry, I didn 't hear you.

A Not every day, but 1t wes very comon
to meet In a group.

" Gan you i:el-;!'. us abéut how often?

"A  Well, there was & time when they were
working on 'th!e dune higgies that, uh, not everyome
did weet 81l the time because they were doing othex

(0 !:E‘in‘gs; but it was pretty much every day."
, Do you yemember that?
 Yes.

Q  And thig period of June and July of 1969 wag a
period when they were doing'a lot of work on dune buggies,
is that xight? . .

A . Yes.

Q They weie getting ready to move permanently to
the desert, you stated; 1s that right?

A Yesa.

Q And Bruce spent a lot of time working on the
dune buggles, is that right?

A Yed.

2 And From time to time, after he came to the ranch

in May, as you said, in 1969, he spent a lot of time welding
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on the dune buggies, is that yight?

A Yes.

Q They put on roll-bars and estra supports and
things like that. And that's what he was doing, is that
right? ‘

A That's correct.

Q And gometimes they even worked late imto the
night, you've teatified; is that correct?

A Yes.

Q And gsetting up lights and running cords through
the saloom so that they could work late into the night?

A That's correct.

Q And bestween May and July you testifled that there
were at least four of these dune buggles that you know of
that they were working on over that peried, is that right?

A Yex.

Q And was this night work going on on the night of
July 22nd, 19697

A I can't recall.
Q On the might of July 23, 19697

A I wouldn't be able to rémember the exact dates.

Q On the night of July 24, 19697

MR. MANZELIA: Objection, the question has been
answeved. She said she would not be able to remeémbexr the

- exact dates.

THE CGOURT: The objection is sustained.
Q BY MR, DENNY: Well, where was Bruce on those
nights?
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MR, MANZELLA: Objection, the quegtion is vague and
ambiguoug as to what nights?

Q BY MR. DENNY: Just those I have just mentioxed,
July 22nd, July 23rd, and July 24th,

A Well, I couldn't tell you where he was every
minute uf'the-day.

Q I'm just talking about the nights, ma'sm. About,
oh, between 7:00, 8:00, 9300, 10:00 o'clock,

A Well, he often =~ he was ~- he drove the dume
buggies quite often and because they weve leaving the
Devil's Canyon campsite quite often, it was made clear that
Charlie wanted everyone to be at the campsite the night of
the 20 ~~ you know, that week, you know.

CieloDrive.cOmMARCHIVES



10

11

12

13

14

15

I6

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3659

_ 23rd, 24th ~- there was an obhjection to the 24th == but when I

Q Well, Of wourse, ~-

a He was pretty much out at Devil's Canyon those
nights, except -- you know, for going for a ride in the dune
buggy. But he was there,

Q Or working on them at night, under thosge hot lighta?l

A Not during the week that we were camped at Devil's |
Canyon. He didn't work on the ranch on the dune buggies that

week. .
Q ‘'You are sure of that?
A ' Yes.
S ¢! Wall, when I asked you whera he was on July -- or

whether éh@ytbefg working*oﬁ the. dune buggies on July 22nd or

just asked ygd a few mihh?eﬁ ago about July 22nd and July 23rd,
you said you‘didh‘t knoﬁlwhether they were working oh them; is
that right? - = -+

a Well, I couldn't -~ you know, the way you put it,

I didn't know what the -- you know, you warxe talking about
specifically. I know that Bruce —-

Q I was talking about =

A -=- was at Devil's Canyon that week that we were
there, except for times that He topk the dune buggy out for A
short run. But he was there,

Q Now, I believe you stated on your redirect
examination that Myr. DeCarlo, Danny, brought guns when he came |
to the ranch, and began accumulating themy ig that right?

A Well, guns became a common appearance after the

first one came to the ranch, yes.

CieloDrive.comARCHIVES



T

-~

10

11

12

13

14

15

16
Y

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3660

Q Well, going to 35641
"Q BY MR, MANZELLAY w~="

MR. MANZELLA: Objection to reading guestions in testi-
mony at this point, your Honor. It doesn't appear to be
relevant, and it‘calls for hearsay.

THE COURT: Approach the bench, and I'1ll take & look at
what you are ==

MR. DENNY: Well, let me withdraw it and ask it in this
fashion:

Q After Danny came to0 the ranch, did he begin bring-
ing guns to the ranch with hiwm?

A He brought the machine gun to the ranch. But I
don't remember stating that he brought all the guns that
appeared Pﬁ Ehe ranch.

Qf; E I‘dién 't say all the guns. I said: Did he begin

'bringing guns, plural, with him?

Av : I - I couldn t rqgollect who brought what guns

{\‘\14

specifically, excapt for Eha ‘machine gun that I know he brought

Q Well, 1et me,read 3564 of the transcript, starting
at Line 24. )
’ ";Qot : ﬁanﬁy:ﬁécaxlo was & member of a motor-
cycle gany, was he not?
"a Yes,he was.
*Q And when he came to the ranch, did he
bring zung with him, or after he arrived at the
ranch to live, did he begin bringing guns to the

ranch with hin?

na Yeg.
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»”

1)

2a fol

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

23
24
2%
26
27

28

3661

"Q About what time was that?

A Well, that wouldn't have been too much

sooner. It would have been eithexr May or June.

"Q 196972

"a Yen."”

Ias that true?

A Yes.

MR. DENNY: All right. May I approach the withess, your
Honor?

THE CQURT: Yes, you may.

Q BY MR. DENNY: I have an exhibit previously
marked C-10, f‘ll-take it out of the foldexr here.

Do you recognize -~ for identification, this is a
gun that's been identified by Mr. Stanoff as a .45 caliber
Ccolt U. 8, Army model 1911 A-1.

Do you recognize the gun, very similar to that --

almoel identical with that -~ in Mr. DeCarlo's possession?

A ,}It appears to be like the gun that I've identified
before. - ’.
Q ’ }Yés. it does, doesn't it?
A Yer, it does.
'_Q‘ux But I am apkiné you if you saw a gun like that in

Danny's possession.

A z can't %qéall seeing one like that. I don't
renexber.
Q°  Well, &id'ybu see two guns on the ranch that

appeared to look just about like that pictured in C-107
A Ko.
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i,
12

Q Did y&u ever sge_eh‘mnny carrying around a gun
that locked 1ike this? |

MR. MANZELIA: Objection. The question has been asked
ind answered.

THE GOURT: Sustained.

Q BY MR, DENNY: Now, you stated that you and
Sherry and Ruth Morehouse and Darny DeCarlo made bullets
there at the ranch; is that right? |

A Yeg, on one occasion,

Q These were lead reloads for bulletss is that
night?

A Yes.

MR. DENNY: Your Honor, I have an envelope containing
six bullets, Super Vel 9 millimeter Luger -+ although not

41l of that particular brand, but all appearing to be 9

inillimeter,

May they, together, be marked Defendmt's, L
believe, F for identiflication?
' THE COURT: All right. F for identification. So
ordered.

Q BY MR. DENNY: Showing you thoge bullets, do you
recognize the type of -- you recognize the type of bullets
shown there, don't you?

What do you mean, the type of bullets? I ==
Well »-

They look like the bullets that were made.
Those are lead reload bullets; i1s that wight?
I guess that's what your call them. I don’t;

L 8 > 8 >
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the various guas?

know:

i ‘ ] ’ Well, did you assist Mr. DeCarlo with Sherry
:md Ruth E.'n the pourin,g uf the Ie&d into the molds and then
putting of the 1ead a’tugs into the casings?

A All- T . did wag “w you know, watched the lead belng |
melted, T really didn' t participate in =- you kivow, stamping
out bullets or anythiug '

Q You saw Danny do that, though?

A Yes.

Q And 't:hey-were, when they cime out: of that process,
in appemRrance simllar to those before you; is that pight?

A Yesg.

Q In fact, they look just like the omnes before you;
is that right? '

A To the best of my recollection.

Q AXl right. Thank you.

A Vmn~hmat»

&  And that’s the kind of amumition that Mr. DeCarlg
was making in May, June and July of 1969; is that right?

A I wouldn't know about all three of those months,
but I did have ogcasion to gee hiim make those bullets.

Q And, in fact, you saw members of the Family fire |
those bullete; is that right? Bullets of that kind, from

A If == 1f they fit into the machine gun, I saw
that being fired. I wouldn't know about the other guns,
which ones I had seen being f£ired. |

Q Well, it wasn't just 5 millimeter bullets that:
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Mr. DeCarleo was pouring in the molds, was it?

A Yes, To the best of my recollection, it was.

Q They had other guns of other dimensions there
at the ramch, ather caliber and other millimetex?

A Yes. But I don't == I don’t know that he made
huilgtsuiofjggything else besides hiz mschine gun.

i q , Just his machine gun?
A o Thét"s what ha‘mbs :X.:Qnt&'rnﬁﬂ about the night that

I recollect. -

Q Ari_ci how dbout that 9 millimeter Radom, People’s
30, that you have identiffed? 9 millimeter?

A !ant abﬁ;‘tz.it-? |

] Were the bullets made for that, too?

A I don't know.

MR. DENNY: Your Honor, may I have just & moment?

THE COURT: Yes, Counsel.

(Pause in the proceedings wiile a discussion
off the record ensued at the clerk's desk between
the Court and the clerk,)

MR, DENNY: Your Honox, I have to get the exhibits
here. I'm sorry.

(Further psuse in the proceedings.)

THE COURT: Would you open the breech on that, Mr,
Deriny?

MR. DENNY: I have checked the weapon, your Honor,
and it is empty.

) This, by the way, ig the gun that you have said
looks like the gun that Bruee had?
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A Yes.

MR. DENNY: I am holding People's 30. |

Q Nowy I have withdrawn the clip from that. This is
the clip that you have gpoken about, that goes up inside the
gun?

A Yes.

@ And you've seen -~ you've seen that clip loaded?

A Yed, T think I have.
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(Pause in the proceedings.)
Q BY MR. bEHN!% Now, I am putting these bullets
inte that clip, these Q-miilimeter bullets.
And that's the way you've seen it loaded; is
that right? |
A Yes, I think g0
(Pause in the proceedings while a discussion off
the record ensunéd at the clerk's desk between Mr. Denny and
the clexk.) .
Q éY‘MR‘ DENNY: Now, I believe you testified on

redirect qxamihatinn that no one has shown you any notes or

| dobﬁmenta to refresh your recollection before testifying,

géhai than a Qwo~page‘repoxt%j1 think it was, you said that
you coéredéed; is-thaé correéﬁé ‘

A Yee, ., ‘

Q aIl*right. ﬁeil, you've refreshed your recollec-
tion, hhoﬁghj befofé'tes%ifying in this case by reading your
testimony -~ ox a part of your testimony -~ in the Manaon
case, thé testimony you gave on October 12th and 13th; isn't
that right?

A I -- briefly, yes, I read part of it.

Q All right. 5o, then, when you testified on
redirect here that you hadn't seen anything but a two-page
document to refresh your recollection, that was somewhat in
arroxy; is that right?

MR. MANZELLA: Objection. That assumes a fact not in
evidence; I don't believe that's what she testified to,

THE COURT: Sustained.
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Q BY MR. DENNY: Now, what report is it that you
were asked to check for corrections?

A I believe it w#g one that sr. Katz wrote up.

Q This was a reporxt of 2 conversation that you bad
with hin and Sergeant whitéley, in Room 649 of the Hall of
Justice on February 18th, 19717

A I'm not sure of the date, you know, that the report
written up from.

Q Well, were there otheér reports that were made, of

conversations between you and Mr., Katz and Mr. Whiteley, --

A I don't know =-
Q -~ other than that one that you are aware of?
A I don't know.

MR. DENNY: May I approach the witnese?
:
THE COURT: Yes, you may.,
Q QJBX-HR. DENNY: Would it refresh your recoilection

| to see A copy of that report that I've just described?

A Yes, - - o

Q ﬁogs‘éhaivappéar ho’ge the report that you say ydu
checked? Shoyﬁng.ygpfa”cqéy of a statement, "Ella Jo Bailey,
taken in Room 649, Hall of.Justice, by Burton Katz and
Sergeant Eaul Whiteley, Pebruary 18, 1971, at 9:00 A, M."

a Yes.

Q And wexre you ever asked to check any reports mpade
by Sergeant Whiteley?

A That's the only report I was asked to check.

Q Were you ever asked to make any reports pertaining

to Sergeant Whiteley's notes?
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‘asked to coyrect that report? '

A No.

Q Or any official reports that he had written,
purauant to those notes? .

A No.

Q And this reporﬁ that you checked for this meeting
between you and Mr. Katz and Mrx. Whiteley on February 18, was
that accurate in all respects?

A No.

Q In how many respects —- don’t tell me what they wersg

at this point, but just how many errorz were there in that

report?
A idon't récolldct.
Q Do you have any idea?
A No, I hadn't -~ I haven't seen it for a long

time, I didn't -~ I don't remember.
Q Well, did you personally, in your own handwriting,

make corrections on any report that was shown {o you?

A No. They were never wrikten in.

Q ° When was it that you were asked Lo ¢orrect the
report?

A zi'can't remesiber exactly.

Q¢ Well, how close to February 18, 1971, were you

A 1 don't know,

#] Bo you have_ah§ #ecollection, ma’ am?

A fio, 1 really don’t. ‘

0 :Anything help you réfresh your recollection?
&

No, I couldn't say,
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Q 'All right. I would like to ask you a few gues~
tions, ma'am, that you may have heard before.
Now, Miss Bailéy, did you at any time tell anycﬁe
to kill Gary Hinman?

a No.

G Did you agree with anyone that Gary Hinman should
be killed?

A No.

Q Did you advise anyone to kill Gary Hinman?

A No, I 4id not. |

e a

. C - - }
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Q Did you encourage anyone to kill Gaxy Hinman?

A No.
9, Did you plan with anyone to kill or how to kill
Gary Hinman?
LA qu C

Q Well let me ::ephrase those a little bit.
PLd' you at gny . ‘time advise anyone to get money
£xom Gary Hlmman?
A I sugge;téé éary Himman's name ag & person that
might have moriey, -
] All right.
A =~ but there was no talk sbout doing any harm to
Mr. Hinman at the time that I mentioned hig name.
It was just in regérds to momey that I mentioned
him,
Q I dldn't ask you about that.
I just asgked you the simple question: Did you
advise anyone to get money from Gary Hinman?
A Yes.
) Did you encourage anyone to get money from Gary

A No, I didn't encourage anyone.
Q Did you plan with anyone to get money from Gary
Hinman? ‘
A If mentloning his name 1s plamning. But that's
all I did, ﬁg mention his name.
Q  And sit arouné while it was ‘talked about?
A Yeah, I was there at the campsite,

CieloDrive.coOmARCHIVES



2¢-2

%

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21 ]

22

23

24

26.

27

28

3671

Q Andcount the spolls after they came in?

MR, MANZELIA: Objection. It's argumentative,

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Now, let me rephrase the question
Just a little bit further,

Did anyone advige -~ or, did you advise anyone

to take property from Mr, Hitmen?

N

'
[N
i

. & Did you encourdge anyone to tmke property from
Mr. Hinmep? '

A (Paitse.) No. |

Q °  bid ym"‘gi"ar; with anydne to take propexrty from
Mr. Hioman?

A “Nt;_, fot to take 1€ from him, no.

Q After you had suggested his name, you heard
Chariie say, "If you can't get it from him voluntarily,
kill him," didn't you?

A That was much later, though. That wasn't ~-
that wesn't when I brought up his name. '

Q Aud you didn't think Gary Hinman, becanse he was
effeminate, would give any of the men in the Family any
trouble, when they went out to talk him into turning over
the property; isn't that right, =-

A That.'s right.

Q == isn't that what you testified to?

. And you didn't think he’d put up a Fight, did
you?

A No, I thought he'd come.
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Q You figured they'd go out, ask him for the
property, and he'd meekly submity is that right?

A Well -~ uh ==

Q 1z that right?

A I can't really say that I knew what would -«
you know, how they would be confronted, I thought he would
willingly come with the Family,

2] You thought he'd submit to the men golng out, or
any man going out, although he badn't submitted to your
blandishments f£or two years, or a year and a half, -

MR. MANZELYA: Objection. It's argumentative,

@ BY MR DENNY: ~~ i3 that right?

| WE/COURT: The objection is sustained,

RN Q | BY HR. DENNY. Well, you tried to get him for
over & yem: t:c gq out: and | becm & membher of the Family;
ian't that xight? | ‘

A No,' mt fox over & year. I =~ I spoke with him
a couple of t;imes abm}t it, but I == you make it sound 1like
it wes a cqntinuons effort for me to get Gary Hinman to
c¢ome, and thig ig not true.

Q Charlie sent you out duxing 1969 to get him to
come to the Family and join the Family, ~

A 68,
Q =~ 1gn't that yight?
A 1968.

Q Did you gay to Sergeant Paul Whiteley, Deputy ‘
Guenther, Deputy D. A. Katz on May 15, 1969 -~ strike that -~
1970, in Tacoma, that through 1969, Charlie Manson would ask
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1 Sugan Atking, Mary Brumner aud you to go to the Hinman
@ 2 résidence for money?
3 A Well ==
4 Q Did you state that?
. 5 A No, not exactly like that. KNo.
6 Q How, then?
7 A That there were -- thexe was occasion when we
8 went to Mr. Himmen for momey. But it concerned getting
9 pomeone out of jail.
10 You konow, it wasn’t -~ it weg & specific time.
1 Q I see, There were occaslons when you went to

2 get money from him, is that right, -~
B A Yes.
: 1 Q == to get people out of jail?
. 15 A Onece.
1 Q  And there were other oceagions when you went
to try to have »ahiu,:‘jcin the Family; isn't that right?

MR. HANﬁELIA: The question has been asked and
gnmfe&.. ‘ _ :

| THE, CO]JR?:.‘, ‘-Oi'v.er.mlad, You may answer.

THE WITNESS: In 19§§, that was when ~- shortly aftexr

1 had £irast mat: ﬁ.«;{ry Hiuman, thet I tried to get hinm to come

live with the Family. It waa 1963.

17
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~ the part of the withess,

 any rate?

 go and visit him, said you go because you know him best, {s that

Q BY MR. DENNY: And in 1969, you quit trxying
because you knew that he waen't coming, isn't that right?

A That was because we didn't see him. I didn't see
him for a long time.

] But you still knew him best of all the members of
the Pamily, is thet right?

MR, MANZELLA: Objection, that calls for speculation on

Q  BY MR. DENNY: This is what Charlietold youn, at

I'1l withdraw the question.
This is what Charlie t»>1d you when he told you to

right?

A That's pretty much what he said.

Q That's true,as far as you know, right?

MR, MANZELLA: Objection, calls for speculation,

THE COURT: The objection is sustained.

@ - BY MR, DENKY: Now, on redirect, Mr. Manzella, if
you recall, directed your attention to the fact that I had
asked you on cross examination who was present at Devil's
camp site and you forgot to mention Bruce's name; do you
remember that?

A ' : Yax.

ig* " When he agked you why that was, you said it ie
often eéﬂy to forget gomeone's name when you are listing a wholp
bunch_of‘pgqﬁler‘isiEhat'?%ghi?_

-

A Yasg,

1 - "
- ,I’,s oy
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LI
g But you aid cértainly tell Sergeant Whiteley in

May of '70, when you talked to him and Guenther and Katz, thak
Davis was there, right? '

A Yes.

Q You didn’t foréet that?

a No.

Q And in September you told them so?

A Yes. |

Q And at the Manson trial in August of *'71 you

mentioned that Bruce was there, is that right?
A Yasa,

Q And you had no trouble remembering that at that

| time or any of those times, is that right?

A I aidn't forget at that time.

Q You didn'‘t forget?

A At that tine.

Q Now, sltting up on the witneas stand, it certainly

is kind of a strain sometimes trying to remember things, isn't |

it?

A Yes.

Q It is easier in a more relaxed atmosphere, say,
in a conference with Sergeant Whiteley?

A Not necessarily.

Q Well; in that conference with Mr. Whiteley and

 Mr. Guenther and Mx. Katz, aftexr straining your brain a little
" bit == withont even straining youi brain a little bit, you

- remsmbered Bruce was there, iz that right, on that Devil's

Canyon meeting?

)
- 4
.

.
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A i‘dc;n>'t -
. R . MANZELLA: Objection, vague and ambiguous, your
Honor.' I.don't: know what ”straining your brain® means.
THE cOURT: The objection is sustained.
Q BY‘M&..DENNY: :Well, without too much mental
effork on your’part, you remenbered that Bruce wae there, is

!

that right?
A T don't know that I can recollect if it took tine

to remember who was there or not. I don't know. That was a

long time ago.
Q Well, that was several months closer to this time

of your testimony than the events that you are testifying to,

ﬁasn't it?

A Yes.
Q By abput weven months, is that right, »ox over half
a yeaxr?

MR, MANZELLA; That's argumentative,

MR, DENNY: 111 withdraw the guestion.

Q ° BY MR. DENNY: Well, yéu'try to remember back, now,
to May, 1970, if you will, Miss Bailey, and tell us how long
it rook you to come up with the names of the people that
you've presented ko Sergeant Whiteley, who you say ﬁere at the
Devil's Canyon campfire meeting when Gary Hinman's name came
up.

A I ¢can't remenber that. I can't remember now long
it took me to think of something,

Q Well, can you picture in your ming sitting there

with these men?
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A No.

Q Around you?

MR. MBANZELLA: Objection, it is not relevant.

Q BY MR, DENNY: And they are aeking you questions?
THE COURT} , Sustained.

Q f’BX Mﬁ. DENNY: Well, did you pop the names off ;ust

¥liké.that? one, two, three?

T MR, MANZELLA: Objection, grgumentatiVe.
THE WITNESS: I don't remember.
MR. MANZELLA: The witness has answered.
THE COURT: The dbjéction~is overruled. The answer may

| remain in the record.

Q BY MR, DENNY: But on that particular occasion,
May, 1970, May 15 or May 16, you didn't remember Mary Brunner's
name, did you?

A I don't remenmber,

Q@  Well, let me xefresh your recollection, then.

MR}-HaﬁaELLa: Ohjection, your Honor.

@& - BY MR. DENNY; Well, let me impeach you, then.

MR. MANZELLA: Mr., Denny has not shown that her
recollection needs to be refreshed, and I ask that his remark
with regard to lmpeachment be stricken.

THE COURT: Yes, Mr, Denny's remarks are stricken.

Q BY MR, DENMY: ALL right, did you state --
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A No.

Q Around you?

MR. MANZELLA: Objection, it is not relevant.

Q BY MR, DENNY: And they are asking you questiong?
THE COURT} ,Sustained.

Q f”Bg‘Hﬁ. DENNY¥: Well, did you pop the names 0ff ,ust

-liké.that} 6ne, two, three?

' MR. H;QZELLAa Objection, grgumentat1Ve.

THE WITNESS: i'donit remembar.

MR. MANZELLA:  The withess has answered.

THE cOUﬁT;"The objection is overruled. The answer may
remain in the reécord.

Q BY MR. DENNY: But on that particular occasion,
May, 1970, May 15 or May 16, you didn't remember Mary Brunner's
name, 4id you?

A I don't remember.

@  Well, let me refresh your recollection, then.

MR, EANZELnA: Objection, your Honor.

Q - BY MR, DENNY; Well, let me impeach you, then.

MR. MANZELIAt M. Denny has not shown that her
recollection needs to be refreshed, and I ask that his remark
with regard to impeachment be stricken.

THE COURT: Yes, Mr, Denny's remarks are stricken.

Q BY MR. DENNY: All right, did you state ==~

CieloDrive.comARCHIVES




10

131

12
i3
14
15
16

17

18

19

20-

21

22

23

24

25

26 -

27

28

3678

MR, MANZELLA: Excuse me, reading hearsay at this

point would be inadulssible and I object on that ground.

The witness hag gtated she does pot remember.
THE COURT: Sustained.
MR. DENNY: Well, your Honor, I am sttempting to ==
THE COURT: This hass been tovered, toe, Mr. Demny.
1'11 hear from you at the bench, if you wish.
MR, DENNY: I would like to, your Honor.

(Wheresupon, the following proceedings were had
at the berich among Court and coungel; outgide the
hearing of the juryi)

MR. DENNY: Your Honor, if it's been covered on direct

*»

and cross, and they bring it back up on zéedirvect, I have the
right; T think, to cover what they'vergovered on redivect

o Xecrogs. ‘I’hat 3 one thing.
. ‘l‘he gsecond t:hing
: TEE COURT' Whenr do ve. stop?  You have elicited from

her that she hag ‘forgotten Mary Brunner's name and I think

the record is clear iu respect to that.

MR, DENNY Ve’ Btop vhen I impeach her with & p::ior
inconslstent smtmnm o

THE COURT: Weli you have dome that.

MR. MANZELIA: She hasn't made a prior inconsistent
statoment. She said she forgot. '

THE COURT: And you've dene that on direct. She said

she forgot Mary Brunner's name to Whiteley, and again on

the witness stand she forgot Mary Brunmer's name. I don't

know how far you want to carry it, but it seems to me at gome

CieloDrive.cOmARCHIVES




3a-2

£S 3

10

11

12

3

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3679

point‘ it has got to stop.

MR. DENNY: All right, your Honor, we'll stop.

THE COURT: UNow, what do you propose to do in =--

MR. DENNY: I have a report of 5-18~70 by Seigeant
Whiteley that states his conversation with her on 5-15-70.
And it states in paragraph 4 thereof:

"She stated sometime in July the Family
was camping in Devil's Canyon. This included Charles
Manson, Chdrles Watson, Steve Grogan, Denny DeCarlo,
Bruce Davls, possibly Charlie Green, Robert Beausoleil,
Mary Brunmer, Susan Atkins, Patricia Krenwinkel,
Catherine Share and Sandra Good and others."

THE COURT: You intend to readd that to hex?

MR. DENNY: I cexrtainly do.

THE COURT: And ask her «-

MR. DENNY: Whether -~

THE COURT: I can't gee that that's --

MR. DENNY: That's fine, your Honor.

THE COURT: ‘== contradictory.

'MR. DENNY: I'1l withdrew the question.

o ;THE COURT: 1Is Lt contradictory of what she just said?
;tMR..DENNYE ‘ Your Hpnof, we 're wasting time. I am
withdrawit;g 1£he question. o

MR. KAY: Your Hoﬁoﬁg-ﬁhile we are up here, we've had
Mrs. Elizabeth Shea and Sandra Harmon here since last -~
what was it, Wednésday or fhurad&y?

MR. MANZELIA: 1I'm afraid to say.

MR. KAY: And after Miss Bailey is finished, we would
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agk to putthose two witnegses on out of order. And from then |
on, I can't represent we're golng to get om: witnesses here
on time. Mr, Denny has just clogged up our witnesgs list.

THE COURT: I can't say that Mr. Denny has.

MR. RAY: Well, I'11 say it.

THE COURT: I don’'t think we can tag it all on him,

MR. KAY: Those twp witnegses are out-oi-state witnessen-;

THE COURT; Make your motion when your cross is
finished, crogg and recrosas.

MR. DENNY: I don't think they have to make & motlon.,
They have discretion to put thelr witpesges on in any order
they want. They don't have to make & motion to the Court
to do so.

MR. KAY: 'That's probably correet.

THE COURT: Whatever it may be, let's proceed,

MR. KAY: A1l right, fine.

(Whereupon, the following proceedings were had
in open court within the pregence and hearing of the
Jury:)

Q BY MR, DENNY: Well, I'm sorxy, Mise Bailey,
since the conversaticn here has somewhat Interrupted the
train of thought, was it your tegtimony that you don't
remezter whether you brought up Misg Brunner's name with
Whiteley and Gupﬂther and Katz?

MR, HAHZELI.A! The question has been #sked and
anaw‘xqad 5 you;: 'Hon,or',

. THE COURT: Overruled, you may answer.
THE. WI‘INE‘&S. Yeas, ~:_ﬂ-§\thj_.8 time I don't remember if,
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uh, I men‘ti;med her name in May of 1970.

@ BY MR, DENNY:: ‘But you do remember mentioning it
in September when you _tal,lﬁcedﬂ to Whiteley, is that zight?

Ym do fen;‘emb'ei mentiming to him in September

in your conference with him on Septemher of 1970 = in
September of 1970 that she very specifically was there at
that Devil's Canyon campground meeting where Gary Hinman was
digcussed; iz that right?

A : can't recollect the date on which I told them,
but I remembér telling Sergeant Whiteley that Mary Brunnex
vas there, yes.

4
.
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3b-1 1 Q Well, did you tell him after you had been

. 2 adx}iaad that the People wanted to prosecute Mary Brunmer

3 now because she had reneged on her festimony in the Bobby

4 Beausolell case, 1s that when you told him?

] 5 A Well, since I don't mmﬁhw the day, I don't

6 know. I really don't. I don't know, you know, when I was

1 | told that or if that has anything to do with it.

8 Q Well, before you tegtified in September of 1971,
9 | in the Grand Jury hearing againgt her, at sometime hefore

10 that time, the People had told you that they were interested
1 in knowing whether Mary Brunner wds there; is that right?

2| A I dom't know that they told me that.
13| Q At that campground meeting.
" 1 THE COURT: I didu't hear thai.
.“ 15 (Whereupon, the record was resd by the
6 | reporteyr as followe:
17 "A I don't know that they told me that.")
18 Q. BY MR.. DENNY: ‘You heard from somgone that they.

L vere .{nt:erestea in determining from you, that 1s, someone
2 ;i in; the prosecutoriul gystem here, elther the Deputy Sheriffs
210 gy some Deputy Do Ay you had some discugsion with someone
2 hefore you testified ‘befor¢ the Grand Jury and they asked
% you, "Do you remembey specifically whethexr Mary Brummer was
there," fsn't that zight?
A I gon't gemember that.

’ % Q Well,‘ do you have sny recollection as to when

o you were £irst avare of the fact that the People weated to

knowspeeifically from you whether Maxy Brummer wes there?

24
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MR. MANZELIA: Objectlion, that aspumes a fact not in
evidence.

THE COURT: The objection 18 sustained.

Q BY MR. DENNY: Do you have .auy‘ recollection at
&)1 when you were first apprised by anyone on the prosecuting
s8ide that Mary Brumner wii golng to be prosecuted for
perjuzy? |

MR. MANZELIA: Objection; that agsumes she wes ever
Informed of that. '

THE COURT: The objection ig sustalned.

Q BY MR. DENNY: Were you éver so informed?

THE COURT: The Gourt will reverse its previous
ruling. She hag stated that she does kuow of somebody who
has been prosecuted for perjury, namely Méry Brunner.

Q BY MR. DENNY: And when were you informed thag
Mary Brumner weg going to be progecuted not only for
perjury but for the murder of Gary Himsn?

MR. MANZELLA: Objection, compound question.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DERNY: When were you informed that Mary
Brumer wis golng to be prosecuted for perjury?

A I belleve 1t was after the Grand Jury indictment.

Q . After the Grand Juzy -- which Grand Juxy?

A’ For Mary Brummer,

Q Well, she was indicted twice. Which one?

A I.didn't know she was Indicted twice, so it
would be the.one I tastlfied at.

Q@ . Oh, September of 19717

W
#
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A Yes,

Q That's the first yw. heard that the People were
interested in progecuting her for perjury? .

A Yes, 1 believe 5o,

@ You didn't know when you vent there that your
testimony was going to be used ilo an sttempt to geb an
indictment for perjury, Ls that right?

A No, I did not.

Q You thought it was just going to be Ffor murder,
1z that right?

A Yes.

Q And it waen't until after you testiffed that you
heard anything about any kind of perjury?

MR, MANZELIA: Objection, the queption has been asked
and angwered.

THE COURT: Yes, 1t has been agked and answered, Mx.
Denny, Sustained,

q BY MR. DENNY: All right.

Now, Misg Bailey, again on redivect by My.
Manzella, he showed you People’s 30, that Redom, and divected
your sttention to your testimony on direct where you ssid in
#nswer to one of his questiong, "It appears to be the gun
thatBuce Davis was carrying that night."

By that, from your teatiminy here, you say that
"1t appesrs to be the gun, you know, that he wag caryying.
1t looks 1ike the gun he had.®

I1g that the meaning that you meant to give in
sngwer to hig question?

s : .CieloDrive.GCOMARCHIVES
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11 A Yesd, it locks like the gun he had that night.
.~ g a Q ’ You're néi:,‘ theﬁ, atrempting at any time Iin thim
5 trial to get dcross to the jury the idea that you axe
: . | specifically identifyfng that gun ag the gun that he had?
. 5 ‘MR, MANZELTAG E ijﬁﬁi@n, that's argumentative.
“ 6 THE COURT: Sustained.
7 | Q BY MR, DERNY: Well, was that the gun?
8 A I'm not an expert on guns. AlL I can say is that

9 it appears to be the gun, And I'm pretiy sure that it is the
10 gun that he had that night.

1 Q But you've testified previously, definitely
12 ldentifying it as the gun, haven't you?
B | MR. MANZELIA: Objection, that calls for a conclusion

* 14 o the part of the witness and 1t ig argumentative.

.* 15 THE COURT; The objection is sustalned,

| 6 Q BY MR, DENNY: Well, have you ever definitely
o identiflied the gun as the gun that Bruce had, People's 302
18 MK, MANZELLA: Objection, vague and ambiguous &s to

v what "definite'" meansg, Calls for & conclusion on the part
20 of the witness.

3¢ £ls. 2 | THE COURT: Objection sustained.
2 |
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Q BY MR. DENNY: Well, ma‘*am, you know what I mean
by a definite identification versus kind of a guestionable
identification? '

MR. MANZELLA: Objection on the same grounds.

MR, DENNY: I'm just'asking her if she does know.

THE COURTs The objection is sustained.

Q BY MR. DENNY: Have you testified under oath,
"Yes, sir, I identified it as the gun Bruce had"?

A I don't remember.

Q Well, let me refresh your recollection, if I may.

May I approach the witnesgs, your Honoxr?

THE COURT: Yes, you may.

Q BY MR. DENNY: Would it help you if you saw your
testimony?

A Yes,

Q  All right. Showing you Page 3163 Of this

tranacript;frno-you want to start reading at Line 22 and going
ovex to-slag. Lipe 5, . ;

A . (Witress réadinga)‘ v

Q And does that refresh your recollection as to
your testimony in tﬁis'éabe previvusly?

A Yes.

Q Aﬁd &id>you say, “!&a, g8ir, I identified it as the
gun that Bruce had"?

A Yes, I did.

Q Anad it was your intention at the time that you so
testified to indicate to this jury that that was a positive

identifications is that correct?
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- Mr, Whiteley, did you sver deny ~- 4id you deny that you were

MR. MANZELLA: Objection, it is argumentative. Calls
for a conclusion. |

MR, DENNY: It is her state of mind which is relevant,
your Honor.

THE COURT: Sustaineé.

Q BY MR. DENNY: And in the Manson case on August
12, did you testlfy concerninyg this Radom, People's 30,

"It ig the gun I saw Bruce with"?

A Yes, I beliave so.

Q It wae your intention then to have that jury helieve
that that was definitely the gun, and no gquestion; is that
right?

MR, MANZELLA: Objection on the same ground, your Honor.

THE COURT: Sustained»‘A

Q BY MR. DENNY: Now, again, on Mr, Manzella's
redirect, he asked you some guestions concerning "have you ever
denied the fact that you were the one that brought up the name
of Gary Hinman at Devil‘'s Canyon camp site?”

Do you remember that guesgtion?

A Yes..
Q ‘Aﬁd your answer?
A ‘ﬁb, I have naver denied it.
' Q ‘And on -~ in September, when you talked to

the one that brought it up?®
MR. MANZELLA: Oﬁjeqtion, the question has been asked and
answered., She said she never denied it.

THE COURT: Sustained.
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¥ T, T
} '

'y

Q BY MR. DENKRY: Do you remember Mr. Manzella asking

‘that on redirect?

A ves,
Q And the answer was "no"?
MR. MANZELLA: Objection on the same grounds.

THE COURT: Sustained.

L
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Q BY MR. DENNY: .Aﬁd you didn't deny it in the Manson
trial? u ; r

MR. HAQZEﬁBAz Oﬁjécﬁioh on the same grouiide.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: But you tried to get two ==

MR, MANZELLA: Objection. This is argumentative.

THE COURT: Let him finish his gquestion.

MR, MANZELLA: Your Honor, he doesn't have to finish his
question. ZIt's improper.

Q BY MR. DENNY: Is it a fact —- lat me withdraw that|
question,

Is it a fact that in answering questions put to
you before the Grand Jury of this county, by Mr. Goldsobel,
on Septamber 13, 1971, you == you specifically sought to
nislead them by not stating that you were the one who suggested
Gary Hinman? '

A No, I didn't specifically try to mislead the Grand
Jury.

Q . Well, you didn't tell that Grand Jury in response
to a guestion as to the conversation, that you were the one
who brought up Gary Hinman's name, though, did you?

MR. MANZELLA: Objection, I1t's argumentative.

THE COURT: Sustained. It‘s‘covered, too, It's been
covered.

MR. DENNY: Well, your Honor, he has covered it on
crosi == on redirect. I believe I have a right to cover it
on recross.

THE COURT: The objection is sustained.
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Q BY MR. DENNY: Well, were you asked these
questions,. and did you give these answers at the Grand Jury
hearing on that subject? ‘ .

THE céugw%a’aisn'i this been gone into on cross?

MR, DENNY: 2nd Qn‘;édiract, your Honor. When she says
ghe never denied i%thm".: o

MR, MANZELLA: Your Honor, I don't believe the testimony
which Mr. Dénny-w— if that's what it is -—‘is about tc rxead is
admissible, because it's hearsay. _

And I would like to be heard on it at the bench.

MR, DEMNYs It's a prior inconsistent statement,

THE COURT: Let me see ~= ‘

MR, MANZELLA: Ask that Mr, Denny's statement, that
it's a prior inconsistent statement, be stricken, and the jury
advised bto disregard it,

THE COURT: All right. So ordered. You are advised,
ladies and gentlemen, to disregard Mr. Denny’s statement.

(whereupon, the following proceedings were had at
the bench amony Court and counsel, autside the hearing of the
jury:)

THE COURT: Isn't this what you read before?

MR, DENNY: Yes, it is. ‘

THE COURYT: Then when do we stop?

MR. DENNY: VYour Honor, if she gets back on the stand ang
testifies on redirect, "I've never tried to mislead anybody,” -

MR. MANZELLA: She didn't teetify to --

MR. DENNY: She testified -- that's the sum and substance

of her testimony.
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MR, MANZELLA: That's a lot of crap.
THE COURT: Mr. -- just a moment, now, Mr. Manzella.
The Court understands that this is a situation
in which your feelings are aroused. But nevertheless, you
are an attorneg{ and you are in court, and you are before
this court. Ana'any such further remark of that nature will
reanlt_@n.the‘COuxt‘s being very displeased with you.

1

- MR, MANZELLA: I gpalogize to the court for making the

.

K

rémark. _ t
THE COURT: All right.
MR. MANZEiLA:Iléﬂt‘ﬁhis witness dig not testify that
she misled gnygody.
THE dbvﬁm:' all right, The objection will be sustained,

if you are going to read the same thing that you xead on

cross. Because we will sinply be going over what's bean done

before. Aand you -~ that's bheen stated and restated.

MR. DENNY: Well, your Honor, if she states on redirect
examination that she denied to anyecne -~ which, in sum ang
substance, is what her testimony was -~ that she never dénied
that sha's the qhe who mentioned Gary Hinman's name —-

THE COURT: All right. ¥Now, you asked her that on
Crogs == ’

MR, DENNY: BAnd she -- and then on redirect, they've
trled to vehabilitate her, and she says, "I naver denied it
to anyone."

Now, I can certainly knock her down agaln, assum-
ing she has been rehabilitated.

THE COURT: All rxight, The Court will let you do it,

CieloDrive.coOmARCHIVES




4a ol

10

1

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

28

24

25

26

27

28

3692

| Pbriefly.

Mr. Denny.
MR. DENNY: Thank you.
MR. MANZELLA: Your anor, I would like to be heard

THH COURT: All xight.
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not that lt - been aakad and answered. My objection is that

[

MR; MAHZELLA; Ybur'anor, T'm sorry. My objection is

it's not inconaiatent‘ She didn’t deny it in the testimony
that Mr, Denni is about to read.

MR, KhYt That's aorxect.

THE COURT: Well, I think that's true, But it is a
situation whereln she never admitted it. whethar it's a
matter of -~ that she wanted to conceal, or whether it -

MR, KAY: Well, in =

THE COURT; ~= whether she just wasn’t asked —-

MR, KAY: That's right, It assumes a fagt not in
evidence, that she was even agked.

THE CQOURT: Well, it's a matter for the jury to determine
in connection with her credibility and her bims and motive.
And -~

MR, KAY: Bubt ==

THE COURT: =~ Mr, Denny can once again argue it, by
means Of reading what he has already Lo the jury.

MR, KAYt But doesn't it assume a fact not in evidence,
though, that she was asked specifically whether -~ who brought
it up?

THE COQURT: No, F don't think it doas, if he's going to
read the same passage.

MR, DENNY: I am.

» MANZELLA; All right.
(Wvhereupon, the following proceedings were had in
open court, within the presence and hearing of the juxys)

THE COURT: All right. The Court will permit you to read

CieloDrive.cOmMARCHIVES



10
1
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

26,

27

28

3694

that again, Mr. Denny.
MR. DEﬂNE; Thank you.
Q Reading from your testimony before the Grand Jury
in Ehe casa of People versus Mary Brunner, your testimony on
Sgptember-lath, 1971, nt Page 58, starting at Line 15.
.‘-?Qj Was theré any discussion of the
mﬁnﬁe; of obtaxning money from Gary Hinman?"
And - qgain,i hig is relating to the Devil's
Canyon meating. -'
“Was that dlﬁcﬂﬁsed in these two conversa-
tions you mentioned?
"A Yes, - FPirmt of all, it was suggested -
it was suggested --"
THE COURT: Just read -—=
MR, MANZELLA: Excuse me, your Honor, There was no
rgpetition of that phrase.
MR, DENNY: A1l right,
THE COURT: Yes.
MR. DEMNY: I'll read it again.
"Yes. First of all, it was suggested
that perhaps he just be approached and might
willingly give his money to the Family and
perhaps come with us,
"Q who was 1it, if you know, that made
that particular suggestion?
"A Well, I knowGharles Manson mentioned
ie,

@) wae that at the first conversation?
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" Yés,

"Q And was that in Devil's Canyon; is that
right? |

A Yes."

Now, you testified that Charles Manson brought
up the name of Gary Hinman; isn't that right?

MR, MAKZELLA: That's improper, your Honor. That's

improparﬁéfTﬁere‘s testimony =
| THE WITNESS: No.
MR. MARZELLA: == about the name of Gary Hinman prior

. i

4+

to that} rggdﬂby aq%fhaﬁnfi And £for him to suggest that
it's not is igpropara ":
THE Cﬁuﬁf:'xwhézébjectiqn is overruled.
You may ansyefq‘

H

THE WITNESS: .ﬁould'you please repeat it?

MR, DENNY: Would you repeat the question, Mr, Williams?

(Whereupon, the record was read by the reporter

as follows:

"Q Now, you testified that Charles
Manson brought up the name of Gary Hinman; isn't
that right?¥)

THE WITHESS: Could you read what you read?
MR. DENNY: Yes, I will be glad to.

"Q Was there any discussion of Ehe
manner of cbtaining money from Gary Hinman?
was that discussed in these two conversations
you mentioned?

"A Yes. First of all, it was suggested
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"that perhaps he just be approached, and he might
willingly give his money to the Family, and
pexhaps come with us;
¢ And who was it, if you know, that
made that parbieulaf suggestion?
"A Well, I know Charles Manson mentioned
it .
"Q Was that at the first conversation?
"A Yes.
" And was that in Devil's Canyon; is
that right?
"A Yes."
THE WITNESS: Yes, My, Denny. What I meant there was
that chaﬁle$ Mangon did suggest that Gary Hinman be approached

.aﬁqué tha money; not that -- not meaning that Charles Manson

T T TR T
suggested Gary Hinman'g name.

Just that thare Qéé further conversation, and
¢harlie did.say Gary Hinman could be approached about the

money.

¥ 1 K &
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Q BY MR. DENNY: All right. Let's go back, them,

a little bit furthexr in your tegtimony. Page 57, line 1.

i ity At sometime around July of 1969, was there

- any conversatim that you had or that you were present

at when Mr. Mangon had some conversation with regard
tq gaxy Bimap?. |

A Yea-,

”Q . And; could youiell the Grand Jury what
that conversatim was, generally?

"A ' Yes. We were in Devil's Canyor, and theve
wag some talk about raiaing money so that we could go
to the desert. Gary Hinman was mentioned as someone
who pogsibly had some money, and there was a digcussion
relating to that, '

"3  Wag that digcussion relating to the
legitimate or illegitimate of obitaining «- legitimate
obtaining of money from Mr. Hinman?

"A  Yes, it wes."

Do you remember that?

A Yes.
Q And it was discussing both the legitimste and

the illegitimate means of getting money from Mr. Himman;
is that right? |

A Well, the Iegi.timat:e paxt of getting the mmey

| . from Gary Hinman was mentioned shortly after his name was
suggested, but -~

Q And you told -«
A -~ g fay as obtaining money illegitimately, money
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from him, it wasn't at that same conversation. TE wasn't
until after Terry Melcher -~ after other people were mentioned
that there wag any talk sbout using any {llegitimate means
of obtaining the money.

Q In that very digcussion, though, fan't that
correct? _

A : Not in regdard to Gary Hinman.

Q ‘.'  Well, when you testified before the Grand Jury,
that b:)th’ legitimate and ille‘gi.timate meang of getting money

| xm Gary Rimman wers uged, -

A : After other phopin were auggested
Q =~ were you J.ying to the Grand Jury whenyou so
ﬁgstiﬁied, 7~A' .
A No, no.
'Q" | <= that there were legitimate and illepitimate
megns of cbtaining money from Mit. Hioman that were discumged?
A No. )
Q Well, you did mo testify, didn't you?
A But it was later. It wasn't st the same time
that his name wag mentioned. It was later on,
Q All vight, ma'am. And you did try to miplead the
Jury in the Manson case by not skying that you had suggested
the name, until Forced to by the Court; fmm't that right?
A No, I didn't try to mislead thenm.
Q All right, Just a moment.
THE COURT: Counsel here in the case of People vs.
Cotton?
(Proceedings had on unrelated matter.)
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THE COURT; ILadies and gentlemen, the Court will grant
you a recess now. During the recess, you are obliged not to
tonverse amengst yourselves nor with anyone else, nor permit
anyone else to converse with you on any subject comnected
with the matter; nor to form or express an opinion on the
matter until it ig finally submitted to you.

We'll take about a ten, fifte'm-'-n‘dnui‘-:e recess.
(Proceedings bad ou an unrelated matter.)
(Mid~umorning recess.)
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THE COURT: All xight, the record will show that the
Jurors are all pregent. The defendint is present. AIl
camsel are pregent, You may proteed.

Q BY MR. DENNY: Miss Baileyy when we toock the
receéss I had just asked you the questions

"And you didn't try to mislead the jury

in the Mangon case by not stating that you had mentioned

Gary Hirnman's name until you were forced to by the

Court, ig that right?"

And you said, "No, I didn't try to mislead them.”
Do you yemember that?

A Yen.

Q Now, you did testify there in vresponse to what
wag sald about Gary Hixmzi, it w&s believed that Gary Hipman
was the owner of & house, et cetexa, when you were asked
congerning conversation about Gary Hipman., It wag stated that
he owted. his house; do you remember fhat?

Al s Yes.

P ';Q Now, wag that speeifically cavefully ehosen

A Be. o -
Q .. Until tye Court Finally stated,; "Now, who gtated
that"y .o i
A;:ui you sald; "™Mygelf W
1; that: ﬂght? Do you remember that in the Manson
case?
A Yes, I remember stating I stated it.
Q After the Court stated who stated ir, is that
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right?

A Yeg, in vesponse to the question I snswered I did,

Q Angd you have been asked the question two times
before in thet case?

A No. ‘

Q What was the conversstion aboup Gary Himmanm, is
that rxight?

A Yeah, about the conversation.

Q And you specifically attempted to mislead that
Jury that you were not the one who suggested Gary Hinman's
neme, is that right?

A No, I did pot try to miglead them.

*] All wight. Now, several times on your redirect
Mr. Manzella agked you abouk certsin conversatioms that you
had with Seygesnt Whiteley in May of 1970 and September of
19703 do you recall that?

A Yes.

Q And you géid yes, that you had had certain convers
sations with him in Septewmber of 1970; do you veecall that?

A Yes.

Q And that wag Septenber what?
A . T don't remember:
Q@ You don't vemember?
‘A Not the date.
2 Would At ,“ref:;é,ah your recoliection to hear the
date? | S
A . Yes, it:might.

" 'As, for instance, on 3589, question by Mr. Manzella

13
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ER] I < v - - . B
"The conversation at the Devil's Canyon

.campsite, dd that convergation -~ strike that,
"And did you tell Sergeant Whiteley about
that on September 23, 19707
vA Yes."
bo you recall that?
Yea.
Well, do you recall that it wds September 237
1 really don't vemember sbout the date.

Q You were just answering yes becauge Mr. Manzella
suggerpted that ig the date; is that right?

MR, MANZELLA: Argumentative.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, where did you get that date?

MR, MANZELXA: Objection, it iz irrelevant.

Q BY MR. DENNY: Or was that the date?

MR, MANZELIA: Objection, it is frrelevant.

THE COURT: Sugtained,

Q BY MR, DENNY: Well, ma'am, I asked you a lot
of questions on eross-examination pertaining to notes of the
conversation, which notes I agsumed were made May I5 amd 16.
And I questicned you about did this -~ was this gaid on
May 15 and May 16th?

Do you remember all those questions I agked you?

MR, MANZELIA: Objection.

THE WLINESS; Yesn,

MR, DENNY: AIl right.

MR, M&NZELLS I'11 withdraw the objection.

L
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] BY MR, DENNY: Now, ma'anm, some of the things you
. #said yea, you had said, and gome you s#id no, you were wisw
quot.ed; do. you rmber ‘that?
A Yes.

%

i-’i

Q' ", But of thhse things that I asked you that you safd|
you had said, did you 58y them on May 15 or 16, 1970, when X
questioned you aliour thoge convs:satims; is that right?

MR, MANZELIA: Objeciion, that's vague and ambiguous,
"thoge things you said I had safd,” youx Honor.

THE COURT: Sustained.

MR. DENNY: Well, maybe I misphrased myself,

THE COURI: The objection is pustained.

*] BY MR, DENNY: When you #&nswered, Miss Bailey,
to my questions about discusgions related in notes, and you
angwered, "Well, I did say this, I did say this, I did say
this,” in the-cmvaraﬁtim of May 15, and May 16: that was
trie that you did gay those thinga, is that right?

MR. MANZELLA: Objection, your Honor, the question is
vague and ambiguous.

THE COURT: Sustained,

Q BY MR. DENNY: Well, do you remember what you
seld o May 15, 16, and what you said on September 239

A I can't say that I rememwber every bit of the
conversation on all three of those dates,

»
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Q Well, did you tell Mr. Whiteley essentially the
game thing on all of those dates about yonr connection with
the Hinman case?

MR, MANZELLA: Objection, it is vajue and ambiguous,
*esgentially the same thing.®

THE COURT: Sustailned.

Q BY MR. DENNY: Well, did you go over the same
material each time with Mr., Whiteley?

MR, MANZELLA: Same objection on the same grounds, your
Honor.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, c¢an I ask you, then, what
you told -~ I'll strike that. That will get us into years
of testimony.

Do you remember what you told him on May 15 or 16
or don't you?

A In part I do. I can't say 1 remember the whole
conversation of those dates.

Q‘ﬁr“Bécause you didn't take any notes?

; . ' THE COURT: I think that's been establishsd.

R BY MR. DENNY: And do you remenmber what you told
him 6n.S§ptember 23;'1970?

;

A Infpart,

IS

Q Well, the parts that you remember of May 15, 16

- and Sepﬁembex 23rd conversations, were they the same?

MR. MANZELLA: Objection, it is vague and ambiguous.
calls for a conclusion on the part of the witnees.

THE COURT: Sustained. The ohjection is sustained.
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Q BY MR, DENNY: Wwell, did yocu change on September
23, when you talked to him, did yow change anything that you
told him on May 15 or 16, Ehat you remeuhex?

MR. MANZELLA: Objection, that calls for a conclusion on
the part of the witness, it is vague and ambiguous.

THE COURT: BSustained.

Q BY MR. DENNY: Well, did you state any hew naterial
on September 23 that you hadn't told him on May 15, 16 #about
your connection with the Hinman case?

MR. MANZELLA: Same objection, your Honor.

THE cOﬁRT: The objeation is sustained.

MR, DENNY: Well, your Honor, I don't think there is
anything vague and ambiguous about any new material, if she
knows what she told him on the first date.
| THE COU§T: The objection is sustained.

Q BY MR. DENNY: Truth of the matter ig, you c&n't
remenber what you told him from one time to the other, isn't
that right?

A ° Not completely, no., That's not complately true;
It is true that I can't remember the total of all three of
those conversations.

Q All right. Let me direct your attention to just
one queatio;:é?d answer here that Mr. Manzella asked and you
gave, o
o :’ | Page 3609, guestion by Mr. Manzella,

o 'ib-!igs,?ag;l,ie;;f',u"ip siap-pember, 1970, aid

o

i

you éell Sergeant rhitelay that in substance

that wiﬁprfggéré'ﬁh that Priday evening, July

ety ~
.t

:'. Lo ""
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"25, 1969, that they tock a German automatic

beloﬁging to Bruce which had been kept in the

gun room, that you didn't see him leave with it,

but you kiniew that Bruce took the gun?®

"A Yes.®
Do you recall that?

A No, I really don't,

Q Becauss you didn't tell Sergeant Whiteley that
you didn't see him leave with it but you knew that Bruce took
the gun, is that right?

A I'm sorry, I don't understand your guestion.

MR. DENNY: Well, may I approach the witness a moment,
your Honor?

THE COURT: Yes, you may.

Q BY MR. DENNY: Let me put the guestion right in

front of you s8¢ there will be no problem with your under-

standing.
Between the two red marks here that I‘'ve got,
. {Witness reading.)
Q You've read that?
" A Yes.
Q All right, Now, the question wag: “In

September, 1970, did you tell Sergeant Whiteley that in
substance that with regard to that Friday evening, July 25,
1969, that they took a German automatic belonging to Bruce
which had been kept in the gun room., That you didn't see him
leave with it but you know that Bruce took the gun"; is that
what you toi@*ﬁérgqant Whiteley?

< i

P
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a’ In substance, yes, But it is not gompletely
éortect, L
. 1‘. ¢ ¥ 1;- o :
R Well, what is correct is that you didn't see Bruce

leave with tha gun. isnﬁb that xight?

A . Yes, that g corract.

Q You didn‘t'seq anybody leave with the gun, isn't
that right? '

A I didn't see —- I gaw =~ the only thing I saw
about the gun was when they were standing there and Bruce was

holding it. I didn't see him leave the ranch with a gun,

Q You didn't see Bobby leave the ranch with a gun?
A HO.
Q A1} right. Now, you remember Mr. Manzella also

yesterday on redirect asking you a lot of questions whether
Sergeant Whiteley or any prosecuting officers had talked to
you about this, that is, any phases of the case: The beaads,

at cetera?
3 Yes.
Q All right, Bubt it wae kind of a general topic

of conversation around the ranch, you said, during that week-
end, about what was going ony is that right?

a YQS ¥
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5bel ; Q And you heard specifically from Sadie, and Mary,
. o | and Bobby what had happened up &t the house, {s that right?
3 A Charlie and Bruce, also.
: s | HR -DENNY: T move that the last: be stricken as not
. 5 .x‘esponai‘ve to the question.
R THE cmn:. A1l r.tght, the cmmt: will strike that. The
'7‘ (;mrt; atrike:s i:hg laai: anm:.
8 Q- BY MR, DENNY: Wi;thmxtvoluntmring, Miss Bailey,

o | the quéat:zlm is sml}' did you hesr from Sadie, snd Mavy,
10 and Bobby it

n | A ves.

" Q == about what had gome on up at the house?

1B | A Yes.

4 | Q And each one degcribed to you what had gone on

.R 5 | wup there, is that right?

16 A Yes, in part,

17 Q@  Aud did you hear from Sadie, and Mary, and Bobby
s | how they left Gary's body?

19 MR, MANZELIA: Objection, it calls for hearsay.

20 MR, DENNY: It ix not offexed for the truth of the

21 matter aagerﬁgd.

% THE COURT: Yes, it is not offered for the tputh of the

% | mattex, but, ladies and gentlemen, @s to whether ox mof it
24 was gaid.
25 MR. MANZELLA: Your Honor, I would like to inquire of
" % | the Court, however, something. Shall we approach the bench
. 1 or can I inquive here?
% THE COURT: Yes, you may,

ta
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(Whereupon, the following proceedings were had

at the bench among Court #nd comsel, outaide the

hesring of the juny:)

MR, MANZELIA: TYour Honor, I wanted to ask the Court
if we did not offer the statements for the truth of the
matter, would we be able to bring out from the wiiness what
Mangon told her and what -- well, for example, what Mangon
told hgrl,- the way My, Denny is doing it for Beaugolell,
Brusnex and Athina?

- THE COURT: The question ig how she got the Informatiom,
sn Mr, Denny is attempting to elicit that she had reports
:iiring the tim\a t:hit: sh %as back at Spahn Ranch.

I'IANZELI.A T underatand that. I understand schat.

'IHE CGJR'I.‘a So I thiok it is aduigsible in view of what
wAs brcught out on ::edirect by the People,

‘ m.mzmw Riglit., I undergtand that.

My quegtion 1s: Would we be allowed t6 bring cut
what Mauson gaid about 4t, if it i3 not belng cffered for the
truth of the matter?

MR. DENNY:; What would it be offered for?

MR. MANZELIA: For the same purpose you are offering
this testimony. That's why I objected. If we &xe not allowed
to bring 1t out from Mangon, X wankted to make my objection
o the grounds of hemysay. If we are allowsd to bring it
put; X'il withdraw the objection. But I don't think it ghould
be limited, you know, to Beausolell, Brumner and Atkins.

THE COURT: It might very well open the whole -~

MR. MANZELLA: You see, that's the problem.
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THE GOURT; == the whole prospect as to what ghe did

here in order to determine what her kiowledge was of what the

oceurrences were at the ranch.

MR. MANZELLA: That's the only meagon for my objection,
because I wanted to clarify it right now.

THE COURT: X think, nevextheless, My, Denny hds &
right to ask it; and I'1l rule on the other guestion when we
come to it. '
| MR. KAY: We would like to go into the statements of
what she did heve.

M. MANZELIA: He knows that.

THE. COURT: All right,

j.° (Whereupon, the following proceedings were had

B ginl,épm court within the presence and hearing of the

[0 ey

_ .- THE COURT; Go ahead, Mr. Denny. The objection is
overruled. © . 0 ...

¥R. MANZELIA: No.

THE COURT: :’ ﬁo{ that's right, there wag no objectiomm.
MR, DERNY: I thought there wes.

THE COURT: This testimony is elicited from the
witnéss not to establish the truth of what was said, but
whether or mot, in fact, there was 8 conversation.

Is that correct, Mr. Demy?
MR. DENNY: Yes, your Homor,
2 BY MR. DENNY: You've stated, then, that edch
one degeribed to you how the body was discovered?
MR, MANZELIA: That callx for conclugion.
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 please?

" 2]; . o

Q BY MR. DENNY: They didn't do that, did they?
MR, MANZEILA: That calls for a conclusion on the part
of the witness, how the body wes discovered. ‘
THE COURT; Well, that's vague and indefinite.
Q BY MR, DENNY: Well, they didn't -~ let me withe
draw the question.
THE COURT: ALl right.
) BY MR. DENNY: They didn't tell you how the hody
wag digeovered when the body wes discovered, did they?
A They couldn’t tell me how the body was discovexed?
Q No, they couldn’t, could they.
Someone told you the condition of that hody when
it wag discovered, though, dldn't they?
A Well, I'mnot gure I underatdnd what you are
asking me.
If you are asking me 1f 1 knew what condition
Gary Hinman was In, If they told me that, ox what pogition
he wag, in = L'm not sute I understand you.
M. DENNY: Miss Briandi, could you read the questiem,

May I bave her rérend the question I asked?
} THE CGJR’.I.‘*‘ ‘gou nee&t t do that., I think the regponse
vag - I think the answer wes respongive. You may rephrage
your questi.m.
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Q BY MR, DENNY: All right, ma‘anm.
Somebody told you about the condition of the body
when the police discovered ik, ilsn't that right?

A I don't see how I can answer that. Mary and Sadie

| €013 me that w=-

Q Just B moment.

#

I'm yolng to move anything after, ™I don't know how

1L can anshér that," as nbt responsive to the guestion.

o THE WITRESS: Okay,’
Tﬁ@igougm;, That is stricken.
Q' BY MR. DENNY: Is it a fact that someone in law
enforcement téiﬁ'&éﬁbhﬁouh the condition of the body when it
was discov?xaa by lgw_eyﬁcrcam?nt agencies?

S

A No. e

Q So you don't know the condition of the body when it
was actually discovered by law enforcement agencies, is that
right? |

A Well, again, I don't uhderstand what you medn by
"the condition of the body."

Q All right. You weren't there when tha body was
discovered by law enforcement agencies on July 31, 1969, were
you? |

A No.

Q and you don't know whether it had, at that time,

"anything next to it, is that right?

A That's right.
Q Because you weren't there, were you, when it

was discovered?
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A No, X was not.

Q And so as far as the condition of the body when it
wag discovered, yout don't know anything about that, do you?
Of your own kihowledge, Of your own personal knowledge?

A No. ‘

Q But you've had some hearsay about it, about the
condition of thée body, when it was discovered?

A Yeagz,

Q An@,gomeone from the police has told you about that]
is that ;ig‘ht‘;?— }

‘A No, X mean from members of the Pamily.

Q ,‘ng they ye;qnftt&hqre when it was discovered, were
they? ‘ AR

a No.. . . 7

Q Police wéie: wéren't they, to your knowledge?

A 1 .guess so, yess

Q Well, you've been told that, haven't you?

A That police discovered the body, yes, I've been
told that.

Q Who told you that?
L. Sergeant Whiteley, I suppose.
Q All right. 2And going to Page 3614, Line 14.
"0 Has Sergeant Whiteley or any other
law enforcement officer told you that a -~ when
the body was discovered, a blanket was covering
the body up to the neck?
"A No,*
Right?
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Right.

Was a blarket ¢overing the body up to the neck?
I don't know.

Had somebody told you that?

No. |

Were there prayer heads by the body?

I don't know.

Sergeant Whiteley had told you that, hadn't he?
¥o.

OO O 0O O PO P

MR. DENNY: I have no further queskions, your Honor.

-
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MR, MANZELLA; I just have a few questions, your Honor.
I would like to open direct for one question with regard to
People's 19, if I may.
THE COURT: All right. You may.
People's 19 ia'-— what is that?
MR, MANZELLA: That's the mannequin, your Honor.
THE COURT: All right.

'FURTHER DIRECT EXAMINATION

BY MR. MANZELLA:

Q Migs Bailey, have you had thq'Opportgnity to view
the mannequin which iz Pcople’s 197

A Yes, I saw it here in court one day.

Q Can you tell us, does that mannequin substantially
~-=- well, strike that. ‘

Can you tell us whether the zize and shape 9f the

torso of the mannequin -- that is, the torso and the head on

the mannequinfe- ig substantially similsr to the size and shape|

of the torso and head of Gary Hinman in life, as you knew him?

A " Yes, it was.

‘
+ v *

, ‘ Q Waw he either much thinner oir much heavier than is

shown hy'éhg manneguin? ’

A Fo. -

| REDIRECT EXAMINATION

BY MR. MAMZELLA: - ’ |
Q Now, on the evening at the camp site in Devil's

Canyon, the week before Mr, Hinman was killed -~ or the week
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earlier, earlier in the week that Mr. Hinman was killed, was
therxe -- when you brought up the name of Gary Hinman, was there
on that evening a discussion by anyone present of what would be
done to Mr. Hinman, specifically, or anyone else, if Mr. Hinman
or any other perxson did.noﬁ cone with the Family and bring
their money £o the Family?

A Uh == not in regard to Mr. Hinman. It wasn't
until after Terry Melcher's name was mentioned that there was
any talk about how they would txy to get the money, oxr what
they would do with the person ==

Q All right.

A -- if they didn't bring the money or didn't come.

Q Now, after the first conversation at the camp site
in Devil's Canyon, earlier that week, did the Family continue
to remain at Devil's Canyon for a few days thereafter, before
they returned to Spahn Ranch?

A Yes.

Q During those few days, while the Family was at
Devil's Canyon and before thée Family returned to Spahn Ranch,
were there further converéations at which youn were present
about bringing money to the Family?

A Yes,

Q Now, in those conversations, was anything sald --
said about how the money would be brought to the Family, if
these peeﬁlﬁnréfused to come £@ the Family?

- EMR.'DENNYs I will object to that ag calling for hearsay,
your HQnor,WETﬁére's no ;%mej'p%ade Or persons prasent.

MR, MANZELLA: ALl right. I*ll withdraw the question.

e P

1 “ ! N
+ )
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Q

these people that had been mentioned during the prior conversa-

. Did Mr. Manson, Charles Manson, say anything about
tion about which you've already testified?

A Yes, =sir.

MR. DENNY: Objaeteé to as calling for hearsay, and ask
that the answer be stricken.

THE COURT: The answer is stricken., The objection is
sustained.

Q BY MR. MANZELLA:; Now, duringy these latter
conversations in Devil's Canyon, before the Family returned
to Spahn Ranch, was there any specific reference to what would
be done to Gary Hinman if he refused to xeturn -- o, strike
that.

{Continuing) =~ if he refused to come with the
Family and bring his money with the Family?

A No.

MR, - DENNY: Just a moment, I'll object to that as
calling for hearsay.

MR, MANZELLA: It's the same -- it's a continuation of
the same conversation about which we have been talking, your
Honor; that is, the conversations in Devil's Canyon,

MR. DENNY: Well, I'd pbject to that statement as
testifying by Mr. Mangzella, —-

THE COURT: Yes.

MR. DENNY: -- and I would move that that be stricken.

MR, MANZELLA: That's my offer of proof, your Honor.

THE COURT: Mr. Manzella's statement is stricken.

Well, without further foundatien in that regard, the

A
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Gourt would sustain the objectilon.

MR, MANZELLA: All right.

Q. Mi#é Bailey, in these conversationg during the
follcwxng days while the Family was still at Devil's Canyon,
but before they raturned té Spahn Ranch, did charles Manson
speak to the mgmbgrs,pf thexramily at the camp gite?

A Yas. )

Q and do you recall whether this was on one
occasion or more than one occagion? Was it on several
occaesions, after that first conversation about which you've
already testified?

A Yes. There were a lot of conversations in Devil's

C‘anycn -
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Q Now, do you recall the people who were present at
these later convexsations?

A No. It would vary at different times of the day,

q All zight. Were there any conversationsg in the
evening? That im, at about the ssme time that you had had
that couversation -~ had that Iirst conversation?

A I xeally don't vecall.

Q@  Was there any conversation in which substantislly
the game people -~ that Iz, the same people that were present
at the first conversation -~ were present at a later cimver=
sation? In other words, when the -+ when #lmost the whole
Family was present 4t & conversstion?

A No, not. that I recall.

2 Now, Migs Bailey =-

MR, MANZELIA: Youy Honoyx, this is offered for Miss
Balley's state of mind, and I would like to argue it to the
Court, i{f I may, In other words, it's being offered for the
same veason that it was offered on cross«examination.

THE COURT: All rxight. You may approach the bench.

Ludies and gentlemen, we'll recess until 2:00
o'clock,

During the recess, you are obliged not to
converde amongst yourselves nor with snyone else, nor pexmit
aujone o coniverse with you on #ny subject comected with the
Im‘;tter, nor to form ox #xpress any opinion on it until it ig
‘:E:lnally gubmitted to you.

o | 1will see you il st 2:00 o'clock.
(Whereupon, the membexs of the jury exited the

'y
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" E;ourt;rcnﬁs a?n;i the following proceedings were had:)

MR, MANZELIA: Your Honor, may the record refleet the
Jurors bhave left the courtroom?

THE COURT: Yes.

MR. MANZELYA: Your Honor, my purpose in offering this
testimony 18 to ghow that Miss Bailey has testified to explain
certain -~ what appears to be a contradiction in her testimony.

Miang Balley his testified that when Charles Manson
asked her to go to Hinman's house on Friday, July 25th, she
gaid she didn't go; and the resson was becaupe she thought
Hinman would be killed £f he didn’t come with the Family,

Now, ghe has testified, in the flrst conversatiom,
At Devil's Canyom ~~ which ls earlier that pame wesk -~ that
when Gary == when she mentioned Gary Hinman's name, nothing
wap gaid at that time about killlng or murdering.

Now, My, Denny has atticked her on that point and
gaid, "Well, didn't you know; when Gary Hinman's name was

~ brought up -~ wasn't 1t discussed that Gary Hinman wis going

to be killed?"

Now, Mr. Denny has brought that cut, you know, and
gone over and over that on cross-examination,

How, my offer of proof is that I believe she
woild testify that killing -- when she brought up Gary
Hinman ' name, there was no discussion of killing or murdering |

' Gary Hinman, but that later on thal week, while they were

still at the Devil's Canyon <= in other words, during the
following few days, before they moved back to the Spaim
Ranch == that Chavles Mangon tulked about people that womld

i

L
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.:Fmﬂy, that they would !cidmp them, kidnap them or kill

come with the Family; #nd 1£ they wouldn 't come with the

them. .’ -

THE GOURT: Well, that seems to be clearly in the
recqrds , IE's been 80 stated, I think mostly on cross;
two or three times.

Dun't you believe it's «-

MR. MANZELIA: Well, I don't think 1t's been stated
that ¢learly, because I didn't understand it myself until
this morning.

THE COORY: I have gotten it from -~

MR. DENNY

THE COURT: == from hex testimony yesterday and today,
that there was later conversation, after the campfire conversa-
tion that hag heen referred to, in which <- and after Melcher's
name waB mentioned, in which Manson stated that if the property
pouldn 't be procured from lidm peaceably, that he should be
killed.

MR.MANZELIA: I didn't vecall her -~

THE COURT: ¥ think it's clear,

MR. DENNY: Your Honor, I don't think it's clemr. If
Mr. Minzella wenty to go imto it, he cdn attempt to g9 into
Lt with the Court’s permission, because I am not going to
ohject, if she's golug to testify that between the time of the
conference in Devil's Canyon that the nme vas £irst brought
up, and the time that she amys Manson appromched her and
asked her to go to Gary Hinman, there was further conversstion--

THE GOWRYT: There were & few days.

Well, your Honox -=

L

"
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1 MR. DENNY: ~-~ about Hinmdn.
. 2 THE COURT: There wexe a few days intervening between
3 that, ahe stated,
4 i MR.MANZELIA: Right.
, s+ ° MR DENNY: Right, And Lf she's going to testify mow

6 thlt~thﬁre wag f.urf;.her ‘conversation shout Caxy Hinman at thet
7 i::[me ;Ln Her preaence, ahout gofng out and killing him, I'm
3 | wmot going ko ubjem’: to that.

9 muzﬁm Ko, she iz not going to tegtify to that.
10 ’Tha?;‘-‘ﬁ not #hat I sgid to the Court,
1 My offer of proof is that she would testify that

12 there was no xeference to anyone %= t@mt there wag no
1B | reference that they would kidnap or kill anyone specifically,

1 In other words, what Manson said wea that anybody
.! 15 | who didn't come with the Family, they'd kidnap them or kill

16 them.

Y And LF she didn't kuow that they had picked Cazy

18 Hinman until that Friday, when Manson came up to hex, when
¥ | she was with Bill Vance, #nd gaid, "I went you to go with
6b fls, 2 | Bobby to Gary's house." |

21
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And this is the first time she knew that they --
that Manson and the.éthars plamned to get Hinman.

THE COURT: Well, thore's no doubt about there having
been a conversation arouﬁd.the campfire =-

MRf‘HANZELLAz Righé.

C TﬂﬁléOURTi ~= about Gary Hinman, wherein she suggested

Gary Hingan's -~ Hinmsn as a source of funds or property.

‘She has fﬁrthér‘staéed that at a later time, while
there was no =~ let's go back.

There Qae'noﬂconvaraation, ag X see the recoxd,
about the pogsibility of killing Gary Hinman at that tige.
But later, Charles Manson did mention that he would be killed
in the event the property could not be procured,

And I think the record iz abundantly cleaxr on
that., Isn't that true?

MR, KAY: I don't think s0.

THE COURT:s You may look at even this mcrning's -

MR, MANZELLA: I don't think so.

THE COURT: I think even this morning, the transcript
dould show that. Take a look at it over the noon hour. and I
dQn;t think it'a -~ it's necessary to burden the -~=-

MR. MANZELLA: Well, that was the lasgt ==

THE CQURP?: =~ record with anything further.

Now, as to whether or not she knew that Gary
Hinman had been chosen, of course,; that's a matter -- you can
agk her that: Whethexr, at the time of the confrontation of
Marison and Vance, she knew what was to occur., Yoy may ask her.

that.
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vb-2 1 But I think that what the record reflects at this

.‘ 2 time is that she believed thabt the Family was going to go to
3 | Gary Hinman‘s house; she believed that it was ~- there was

4 a possibility of a killing, but she didn't think it would

5 happen because Gary Hinman, she anticipated, would accede to

6 the wishes of the men who were going.

7 She didn't want to go because of the possibility
8 of some viclence. |

9 MR. MZ?E;‘.-LA: Yes. What I wanted to -~

10 THE QDUR'fa' I can't see that your opening the subject

n would. in :any way contribute to ==
12 . - MR, MANZELLA: Yeah. 8ee, I didn't realize == I
B [ @idn't ‘think it wae cleaxr ==

. “ THE QOURT: Well, read it.
. . 15 MR, MANZELLA: -- ag to why she believed that.

16 THE COURT: And if you don't agree with the Couxt, you

7 | may renew your motion.

18 But it seems to me it's already been cleared up.
¥ MR, MANZELLA: All right. Thank you,

20 THE COURT$ Wz are in recess until 2:00 o'clock.

2 MR. RAY: 2:00 o'clock?

z THE COURT: 2:00 o’‘clock.

2 {Whereupon, at 12:07 P. M., an adjournment was

2 | taken in thie matter until 2:00 o'clock P. M, 6f the same

dﬂYh )
26
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, JANUARY 18, 1972, 2:07 R. M.

THE COURT: The jurors areé all in place. All counsel
are present. The defendant is present. Miss Bailey is

on the standg.

ELLA JO BAILEY,
called as a witness by and on behalf of the People, having
been praviously duly sworn, resumed the stand and testified

further as follows:

REDIRECT EXAMINATION (Continued)
BY MR. MANZELLA:
Q Miss Bailey, I just have about five questions,
five moranqua%hions to ask you.
& " During your examination bj Mr, Denny he read a
,porﬁion of your testimony befare the Grand Jury. And I wanted
to read that tu you now-und dixeqt your attention to it and
ask you some guestions about it.
' éubting.ffam your testimony as it was xead to
you by M. Denpny. Lot
"G ‘Wag Ehéré any discussion of the manner
of obtaining money from Gary Hinman? Was that
discussed in these two conversations chat you
mentioned?
A Yes. PFlrst of all, it was suggested
that perhaps he just be approached and he might
willingly give his money to the Family and
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"perhaps come with it."

MR, DENNY:

“with us.”

MR. MANZELLA: I'm reading it as Mr. Denhy read it to

you, and it saye "Perhaps come with it

“Q

who was it, if you know, who made that

particular'suggestion?

"a
it'
"Q

Well, I know Charles Manson gentioned

Was that at the first conversation?

The first conversation?

"2
“Q
right?
“a
"Q

Yes.

aAnd wag that in Devil's Canyony is that

Yes.

wWas that after his name had been Ffirst

brought up as a person who had money?

"A

"0

Yes.

Was there some subseguent conversation

about ée;éing money from him in some other way?

-

| i, ,‘ IQ

Yes,

Was that conversatlon strictly about

' Mr, Hinman.or were there other names mentioned?

i

nﬁ~

' ﬁﬁeré‘wére ather names mentioned.

"¢ .° ¥ou told us about a continuation of

gome other conversation?

"a
"Q
"A

‘ 2&;,

Was this still in Devil's Canyon?

Yes,"
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That's the end of the portion that I am quoting.
Now, I want to ask you, what did you mean by
*subsegquent conversation®?

-3 That after that first night when I mentioned Gary
Hingan's pame, there were & few daye before we went back to the}
ranch, and there was further discussion on those following days
as to how, uh ~~ how it would be handled if he didn't willingly

come with the Family. How anyone, with no specific name

 mentioned.
Q And wers these statements made by Mr, Manson?
A Yes,
Q During the subsequent conversations?
A Yes.
Q Was it during the subseguent conversations that

kiiling and kidnaping was mentioned by Mr. Manson?

A Yes.

Q Was any spécific -= gtrike that.

Did Mr. Manson say that any speclfic person would

be killed or kidnaped at the subseguent conversations?

A No. f

Q Now, when did you first become aware in your own
mind that Mr. Hinman was the person that Mx., Manson wanted to
get money from?

A Mot until Friday the 25th of July.

[+ Wﬁs that at a conversation that you have already
;;lé!ué about?

¢

A Yes, when Charles Manson came down, when I was with

Bill Vance at the dump ﬁfeaf

£ i, oy

y H
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» -

Q all right, Miss Bailey, in answer, I believe, to
one of Mr, Bénﬁy‘s}quésiidns, and I believe this is aboui the
last que;ﬁ%op I have for ¥yOuy-

'Iﬁ answarféoLogé.of Mr. Denny's guestions you said
something about your eyesight and how it -~ and the condition
of your eyes today‘as conpared to July of 1968.

I wanted to ask you, how do you know about the
condition of your eyes now ag compared to then?

A Well, it was recently that I had an eye test and
got the lenses that I have in these things now.

Q All right. And as of July, 1969, when was the last
time that you had had an eye test prior to July O£ 19697

A At least two years prior.

Q Well, do you know what the condition of your eyes
were On Juiy of 196972

A No.

Q Then, are you able £o0 tell us, then, what the --
how the condition of your eyes now compares with July of 19697

A Only that it's improved some. k

MR, DENNY: I didn't hear that last. Would you read it, |
please?

(Whereupon, Ehe record was read by the reporter
as follows: A

‘MR Oniy that it's improved some.®)

MR, DENNY: No, the guestion and the answer, please.

(Whereupon, the record was read by the reportex
as follows:

"Q Then, are you able to tell ug, then,
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A R HANZELEA" Are you referring to with
glassan?:n. ¢ ' .
A Yes.
" How When.ygp:remove your glasses and do not use

"what . .the -- how the condition of your eyes now
compaies with July of 19697

3

PRI Only that it's improved some.*)

them, in other words, see w%thout your glasses £or some periogd
of time, the longer that you do that, do you begin to see
things more clearly without your glasses?

MR. DENNY: Object to that as leading and suggestive.

THE COURT$¢ Sustained on th&t ground.

Q BY MR. MANZELLA: Does your ability to see thingse
more clearly improve after you've removed your glasses and seeihy
without your glasses for some period of time?

MR. DENNY: Object to that as leading and suggestive.

THE COURTs That is suggestive, sustained,

Q BY MR. MANZELLA: Does the condition of your ability
to see things clearly change after you've been secing without
your glassges for some period of time?

A Yes. k

Q and as of July, 1969, how long had you been seeing
without your glasses, withoéut using your Qlaasss?

A About a year and ten months,

MR. MANZELLA: May I have just a moment, your Honor?

THE COURT: You may have,

(Wwhereupon, there was a pause in the proceedings

while Mr. Manzella conferred with Mr. Kay at the comneel table.))
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(Proceedings had on an unrelated matter.)
Q BY MR, MANZELLA: All xight., Miss Bailey, one
other question. .
At the subsequent conversations in Davil's Csnyon,
when Mr. Mangon spoke about kidnapping and then killing, did
you speak at thoge conversations?
A, . Did I speak?
‘Q . Yes. Did you entér into those conversations?
L A No.
. MANZELLA: All rigb.t: Thank you, Miss Bailey.
SR | have n;s furt:her quegiions, your Henoy.
| THE ém:co Crosa?
HR. DEMY:‘. My I hiave just a moment, your Honor?
m camfz Yes, you. may.
‘(Pause in the proceedings );

RECROSS EXAMINATION
BY MR. DENNY:
| Q ALl right. Misg Brunmner -~ I'm sorry; Hiss
Balley. I was just reading Miss Brunner's nume in here.
Golng to the Brumer Grand Jury hearing, fsa't it
8 fact that at that heaxing, you tegtified that there were
only two conversations -= only two conversations in which
Gary Hinman's name wag brought up in your presence by Mr,
Mangon?
A I don't remewber.
) Well, fsn't it a fact that you testified that
there were just the conversations in the Devil's campground ==
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the Devil's Canyori campground area, earlier in the week, &nd
then the second conversation in which you say Mr., Manson
spoke to you about going to Gary Hinman's in the presence of
My, Vance?

A That wasn 't at Devil's Canyon.

Q No, &t the dump ared, 45 you have testified in

A 1 didn't mean to say that.

Q Well, I'm not asking you vhether you meant to.
I sm asking Lf that's what you did say.

A i dom't remember.

Q2 Well, let me direct your attention to your
tegtimony == and unfortunately, this is going to be & little
bit long -~ starting at page 57. Page 57. Line 1.

"o At some time around July of 1969,
was there any convergation that you had or that
ym yere present at when Mr. Manson had some
o canirers&!;im with regard to Gary Hirmman?
"A  Yes,
_ "2~ Aud gould you tell the Grand Jury what
. 'timt conversdtion was, generally?
YA Ve were in Devil's Canyon, and there
was sothe tallc abmﬂ: raising momey so that we could
- go . to the desert, CGary Hinmen was mentioned as
someona who possibly had some money, and there wis
8 digeussion velating to that.
"Q Wag that discussion relating to the
legltimate or illegitimate obtrining of money
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"from Mr. Hinman?

1 Yes, it wasg.

R Now, with relation to Mr. Hiunman, did
you have any particular discugsion or did you hear
any particular discugsion reganding him?

YA  Yes, Latér on, Charles Manson came up
to me #nd asked me to go to Mr. Hinman's house,

"3  So that we have amne'point in time,
when was the original mention of the name Hinman

ndde?

"4 It was within a week of the time vhen
Mr. Hinman was killed.

"3 This, of course, would be prior to his
death?

A Yes.

"Q Do you recall where the conversation had
taken place?

"A  Onme took place at Devil's Canyon at the
campgite; and the other wds at the Spahn Ranch."

And then it goes on to locate where the Devil's

Canyon 1is.

Do you remember that testimony?

A Yes.

Q Wag that true?

A~ Yes, In re:garqt to specific mention of Gary

Now, :the conversations om the other days, Gary

Hinman's name wéan 't mentioned.

(Y
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A . in regard to kidnapping and killing, there wasn't
. 2 4 gpecific name mentioned during those other conversations.
3 Q Well, you've just told us that the testimony I
4 have read ig true; is that right?
s | A I can'’t even remember what you just read. I'm
6 . BOZYY .
7 Q  You can't yemember the testimony I just wead?

s | The testimony you gave before this Grand Jury under oath -~
9 that iz, the Grand Jury of the County of Los Angeles under
1 | oath on September 13th, 19717

8 flg. n A No, I can't remember all of what you just resd.
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Q Well, but what you testified theve was true,
vasn 't that vight?

A Yes, that there were two conversations concerning
Gary Hinman.

Q And everything else that I read here, that you
testified to, that's true, Len't L£?

A .I ’éar‘n‘.t‘remembeir all that you just read: I'm
sorry, .

A iQ g qul, everything thut: yéu testified before the

Grand Jury was t:rue, vem 't 1£7

A ‘Ies, ;he beat; of my knowledge it is.

Q Hell, ym.l ‘dddn " t‘.‘ Iie before the Grand Jury, did
you? R AP

No, I don't think so. ,

So that when this questfion was asked and this

answer was glven, that was true?
"We were in Devil's ==
“And could you tell the Grand Juxry what
that convergation wag generally?

"A  Yes. We were in Devil's Canyon, and
there wag some talk about raising money so we could
g0 to the desert. Cary Hinman wes mentioned as
someone who possibly had gome money, and there vwas
discussion relating to that.

" Was that discussion velating to the
legitimate or fllegitimate obtaining of money from
Mr. Hinman?

A Yes, it was.”
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That's true, fsn't 1t?
'y A YeH. It wes at Devil's Canyon that that was
talked sbout. - =
S - And it was at that one conversation when Gary
Hinmar's néve wag first brought up?
‘A Ne, ot all of it.
Q That's what you told the Grand Jury, though,

A No, that isn't what I thought I told them,

Q What I read just doesn't refresh your recollec- -

tion at all?

A I don't know,

MR, DENNY: ALl xight. I have no further questions,
your Homor.,

MR. MANZELIA; Nothing further, your Homor., Thank
you,

THE COURI: You may step dowm.

May ghe be excused?

MR, MANZELLA: We have no objection.

MR. DENNY: <Your Honox, may we approach the hench &
moment:? ‘

THE COURT: Yes, you may,

(Whereupon, the following proceedings were
had at the bench awong Court and counsel, outside
the hearing of the jury:)

MR. DENNY: Your Honor, I do not want to excuse thiz
witness, because of the inpeschment provisions of the
Evidence Code for prior inconsistent statements, where the
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witness must be available to be given the opportunity to
respond,

THE COURT: Well, you've given her the opportunity to
relpmd. .-

) IDEHHY Well, your Honor, I understand that.

THE COURT: I don't think the Evidence Code requives
that ghe be keph ,here@ THEE

' What :I'.s thm‘:, 7717

MR, DENNY: I believe so. 771 or 7 =~

THE COURT: No, that's mot it.

MR, DENNY: 7917

THE COURT: 1It's referred to in -~ no, mot 791. 770.

MR, MANZELIA: Since it's apparently =- it's =« the
provision ig designed to protect the adverse party's right to
recall the wlimess to explain any apparent inconsiatencies,
we ecould deem that ghe -~ the Court could excuse her, and it
could be deemed that she is not excused from further testi-
mony in the cage, should one party or the other wish to
recall her.

MR. DERNY: Your Homor, I want ~- in the first place,
according to Mr. Manzells, she didn't come at County expense
from any long diatance to appear here. That, I was not able

a

v .

£o get Into evidence, but e~

THE COURT: Well, if you wish to present any inconsis«
tent statements by some other witness, she has been placed on
the stand, and ghe ~=

MR. DENNY: Yes. But, your ﬁﬁnor, undexr 770 and
Subsection (b) __
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1n

. didn't have an cpportunity to explain, are you?

© Honor. Bm: '8ppamnt1y the Peaple are going to.

. after Mr. Whiteley's testified concerning those notes, so that

" to recall == which I think she c¢an be.

THE COURT: All right. "Unless the Interests of
Jjustice othervise requive, extrinsic evidence of a statement
made by & witness that ig inconsistent with any pazt of his
testimony at the hearing shall be excluded unless;

"(a) the witness wes so exmmined while
teatifying as to give him an opportunity to explain

Or to deny the statement; or

"(b) =<" and you certainly are not going
to bring up énything that -- after all of this cross and
recross examination, that wes not covered, and where she

‘ MR. mm' %11; ye#, I ~~ I am not going to, your

0 E:om what I understand, Mr. Whiteley is poing to
“
come he::e and attemt to rehabllitate thiz witness, by referenc

to his notes. . . ',

And I do not went to excuge this witness until

I will be given the opportunity to further examine this
witness as to what he sald about those notes.

And I st not excusing her, sand I am go:tn,g to aak
that the Court not excuse her, or that she be simply subject
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HR. MAKZELLA: fThat's what I zaid.

THE COURTs The only thing that whiceley could testify
to is about things which you have asked her.,

s DERNY: Well ~-

THE QOURT: And certainly, just as I pointed out
hafors, this has to aid sOaetize. ¥You can't have one ride
opposing the other side by s0ing back and forth and saying,
“Yas, I Aid, no, I didn't,”* incessantly.

MR, m: Well, your Honpr, I hope that it will not be |
 RACSSSALY tagein. her, But L don't know whet Hr, Whiteley is

going o testify to.
" ‘ . How, if Mx. Whiﬁnlor testifies to soﬁathing -
'I‘H! eauﬁi‘s He cen't tnl:ity to anything about what she
has not testified to in the sonversations.

. nzm: Wall, waybe he can,

THE TOURT: Xnd she 'has had sn opportunity to explain
svarything that e

MR, DENNY: ¥Xour Homor, you don't know what he's joing
ko testify to, und neither do I, We assume that he may
tastify w-

THE caimm 'm going to sxouse her.

MR 'm}t‘: == conslstent with what the facts are -
well, your Honoz, may I ekrongly object tO her bweing excused
without being subject 0 recall?

I think 4r. Manzella ==

MR. MARZELLA: She's always subject £o recall. Ehe
can bs subjsct to recall.

THE COURTs I'm going to excuse her.
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MR, MANZELLA: Fine.

MR, DENNY: And -~ well, subject to recall?

THE COURT: She has been on the stand for a week now,
and there has been plenty of opportunity to ask her about
these things.

If you have any other thing that yom wish to
ask haer about, do s6 now.

M., DEMNY: Well, your Honox, I don't know what I am

going to ask her, what I am going to ask her about.

CieloDrive.comARCHIVES




H U

10

11

12

13

14

i5

16

17

18

19

20 |’

21

22

23

24

25

%

27

28

3740

(Whereupon, the following proceedinge were had in
open court within the presence and hearing of the jurys:)

THE COURT: You may be excused, thank you.

MR. KAY: Your Honor, the People would interrupt the
presentation of evidence in the Hinwan case right now to call
two out of state witnesses on the Shea murder.

And the first witness we'll call is Mram,
Ellgzabeth Shea:

THY CLERR: Would you raise your right hand, please.

You do solemnly swear the testimony you may give
in the cause now pending before this court shall he the truth,
the whole truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do,

THE CLERK: Please take the stand and be seated.

THE BAILIFF: Would you state and spell your full name,
pleage? .

THE WITNESE: My name is Elizabeth Shea. E-l-iwz-a-P-e-ts
=h, S-h-e-a.

k]

-

‘ .7 . ELIZABETH SHEA,
calied‘as a witness by and on behalf of the People, having been

first duly sworn, wﬁs:qﬁdmined and testified ax faollowss

" DIRECT EXAMINATION
BY MR, KAY:

Q Mrs. Shen, are you the mother of Donald Jeronme
Shea?

A Yes,

CieloDrive.coOmARCHIVES



10

1

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

R

26

27

28

3741

Q Where do you live, ma'am?
A Iin Somerville, Mass.
Q Masgachueetts.

MR, DENNYs I'm sorry, could you say that again, na'am?
THE WITHESS: Somerville, Massachusetts.

THRE COURT: You want to spell it?

THE WITNESSs S-0~m=@=-r-vy~i-l-l-e,

Q BY MR, KAY: How many children do you have,
Mrs, Shea?
A Five boys.

MR. DENNY: Just a moment, I‘'ll object to that as
irrelevant and immaterial, and move the anewer be stricken.
THE COURT: Sustained.
MR, KAY: Your Honor, I would like to argue it at the
bench., I feel Lt is very relevant.
THE COURTs The oObjection will be sustained. The answer -
iz stricken.
¢ - BY MR. KAY: Mre, Shea, where do your children live
other than Donald Jerome Shea?
MR. DENMNY: I'll object to that as irrelevant and
immaterial. -
THE méwss-x Well -
ﬁﬁE’COURT: Sustained.
:' MR. KAY: Well, mmy I be heaxrd oﬁ it, your Honor?
:'TﬁE Qd%ﬁf::.aiﬁ éig@é,vriil let you approach the bench
and argue.
}hfﬁhhréupoh; the following proceedings wéere had at

the bench among Court and counsel, outside the hearing of the

LA
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ehe has made inguiry, if she has, c¢oncerning her son from time

Jurys)

MR. KAY: My point is, your Honor, she will testify
that ehe has five sons, including Donald, and that she has a
very close association with the sons, And she keeps in
contact with all of them, as she did with Donald while he was
alive. Of course, we are alleging that he is no longer alive.

And she'll algo testify that these other four sons
live in close proximity to her and that by her keeping in closé
contact with these sons that she has no knowledge herself
where Donald is. And by keeping in close contact with these
other séns, that ghe still has no knowledge of where Donald
is.

MR. DENNY: Well, that's ealling fox hearsay and it ism
irrelevant, whether she has cloze contact with her other sons.
The only thing that is relevant in this case iz whether she haﬁ
had contact with her son Donald and what that contact has beeén.

THE COURT: I think that's correct., It is irrelevant.

I can see that she does have other sons and -~

MR, KAaY: I think it is relevant to show that Donald
hasn't been in contact with these other sons.

MR, DENNY: Well, that's calling for hearsay.

THE COURT: I think that -- I think the objection has
to be sustained to the guestion as you put it, I think that
you -~ I think that you might reword your guestion without --
it is not really matexial that she has four sons except that
to time, | o

vt

MR. DENNY: Of those other sons, of those other children,

2
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‘
. - -
1 ¢ . 4. e

Ehat:sucgiiing fog ﬂearséy*ég_yo what hexr sons or daughters oxr
. 2 whatever have told her. Whether they've been contacted ox not,)
that's call&ﬁ;*kéﬁ heénagﬁ.

ﬁR._KAF: I'm not ﬁgking for what they told her,
. | THE COURT: As to what they £old hexr is hearsay.

MR. DENNY; It ié etill irrelevant,

MR. KAY: No, it is not, because Sergeant Whiteley is
going ko be allowed to say what he dig --

MR, DENNY: Well, that's different.
10 MR. KAY: No, it ig not. He made an investigation,
" trying to locate Donald Shea. Well, just as he made an
" investigation, she made an investigation, at least with the
' ? | cloge relatives in the family, and she hasn't been able to finé
. ! " out by his own brothers, by his four other brothers ==
* ° MR, DENNY: And that's obviously calling for hearsay.
“ MR, KAY: I'm not asking what she said, just that she has
8 not been able to locate hin. '
N MR, DENNY: It is obvious that she has not been able to
? locate him. It is obvious they said they couldn't find him,
® and you're getting hearsay in through the back door which you
i aren't able to ==
i MR, KRY: It is not hearsay,
:i THE COURT: You may proceed. You may ask another

question, but the Court will sustain the objegtion to the

9a fol gquestion as it now stands.
26

27

28
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(Whereupon, the following p&roceedirigu were had
in open court within the presencemd hearing of the
Jury:)

Q BY MR, KAY: Mrg. Shes, when wasz your son Domald
bom?

A 19 == Septsmber 18, 1933,

Q All right, And directing your attention to
1954, where d1d you live?

A In Magsa ~-

MR, DENNY: .Just 2 moment, L'1l object to that Ag
irrelevant and immaterial.

THE COURT; Overruled,

3 BY MR, RAY: You can snswer that, Mrs. Shea.

A Medford, Magsachusetts.
Q. - AIl right. And was Dooald living with you then?
e Yes.

Q All right. Now, sometime during 1954 did Donald

zléave. home and join the Amy?

A Yes, he did.’

Q ' Ali tight. And after he wis discharged from the
Army, dld he return home?

~ .4 ' Yes, he did.

*) And when was that?

A '57.

Q@  All right. And after he returned home, after
being dischdrged from the Army in 1957, did he live with you
for a while?

A He »=
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- June of 1969, on the average, how often would you hear from

. DEENY: Irrelevant and immaterial.
THE CCURT: Overruled.
A He did,
q BY MR. RAY: And how long did he live with you?
A Ohy probably six montha,
Q Now, approximitely when did Donald leave after
diving with you, after having been discharged from the Servicel
'57, in '57, 's8.
Late '57 or eaxly '58%
Yeg.
| Whexe did he g0 when he lefi?
California,
MR. DENNY: Jugt »=
Q BY MR. KAY: Now, between the period of rzoughly
late 1957 or early 1958, when Donald left home with you uatil

> 0O B O B

Donald during the years in between 1957 and 19697
A Two or three times each &ear 1 would hear f£rom
him,

* ALl right. And how would you hear from him?
Fither call or send & telegram or call collect.
411 right. Did you encourage Donald to call you?

cXdd,

Naw, were there any apecific dates during a given

yedxr thﬁt you wmid hear from Donald?

A On Chriatmts and Mother ‘s Day.
Q" Now, between 1957 and June of 1969, did you hear
£rom Donald on every Christmag?

p e O -
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%

19 =~ up to 1968.
Was that the lagt Chrigtmag you heard from him?
That was the last.

Q But from 1957 to 1968, you heaxd from him every
Christmas?

A T d1d,

Q And how about Mother's Day? Did you hear from
him?

> O >

And on Mother's Day send me a telegram,
And on Christmag would he do anything spécial?
Yes, sent me 8 gift.,
Every Christmasg?
Most vf then.

o] And {n 1968, the lagt Christmas you heard From
hin, did you recelve & gift from him?

A I did. I received a tapestry.

Q Now, divecting your .a‘t:tem:ian to January, 1369,
Did you hest From Donald?

A I did.

Q How did you hear from him?

. A I got & letter.
Q

O P O

All rzight. Now, were you ever aware that Donald
stayed at Spahn's Movie Kench out in Chatsworth, California?
A Yeg =~
_ z-m,.” DENNY: Object to that as calling for -=
THE WIINESS: -~ he did,
_ MR. DENNY: ~=- a conclusion, #nd move it be stricken as
éulling*’for' 'hea::sa‘y} 'Ami )tack‘nf personal knowledge.

+
. i
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THE CQURT: Sustained,

' HEE, ’DENNY. I‘ mvé that the answer be stricken.

THE COURT: The answer is stricken. "

a BY MR, KAY: From time to time did you mend money
to Donald, money oxders?

A 1 did.

Q Did you aver send money to Donald in a place
other then California?

A No. HNever.

Q Now, directing your attention agqin to 1969‘,.
When wag the last time that you, uh, heard from Donald?

A Around May oy June T got & call,

Q Now, did Donald; during the period between 1957
and 1969, did Donald ever come back to Massachugetts and
visit you?

A Ygi;

Q On approximately how meny occasions during that
period?

A Approximately eight times.

Q Now, since May or June of 1969, have you -~ have
you, when you received the phone call from Donald, have you
either seen or heayd from him since that time?

A No, T haven't geen or hesrd from him.

Q And to this date do you know where he is?

A Ko,

Q Did you make an inquiry to attempt to dehermine
where your gon waa?

-

MR, DENNY: Object to that as calling for hearsay.

H +
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. THE WITNESS: Spahn Ranch ig the only place I know.
THE ’WI‘INESS Th&;*“"‘ ]
of the mttér involved, ‘but as to whether ox not an induizy

waRs mide, s

Donald?

‘THE WITNESS: Well, no.
MR, DENNY: Just & moment, I'm sorry, ma'am.

Object. to that as calling for hearsay.
THE cwR'l‘. The objection 1s overruled,
THE COURT: Excuse ey that B stricken as not respomgive.
THE COURT: The ::espmse is not adnitted for the truth.
Q@ BY MR. KAY: A1l right.

Mrg. Shed, do you have four other sons besides

A Yes.

| . . S -
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Ag & result of the inquiry that you have made of your four

Q And did you make an inquiry of those sons?

A Yeg, I go vigit them.

Q ALY »ight.

THE COURT: Same admonition pevtains to that.

Q BY MR, KAY: And ag a result of your inquiyy of
the four other sons that you have, hive you been able to
logate Donald?

MR, DENNY¥: Just a moment, plesse. Object to that as -
calling fo::’;‘héqfup

_ THE COURT: -@emled.
B Q BY MR. KAY: You can answer that, Mrs. Shea.

A ‘; fé‘s, :'Naﬁqt_iy;?‘lhaé seen him or heard from him.

MR, mﬂmr Object, move that that be stricken as
hearsay. ¢ . |

THE COURT:, The objection 1s sustdined. The motion is
granted, That ig stricken.’ ‘

Q BY MR, KAY: Mrs. She&, my specific question is:

other sons, have you been able to locate Donald?
A No.
Q Now, directing your attention to the phone call
that you recelved from Donald in May oxr June, 1969.
Pid you == 1 take it you had a conversation with
him during that phone call?
A Yes,
Q ALl zight.
And did he discuss any work with you, any work
that he waa going to be doing?
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A Yea.
MR. DENNY: Calling for hearsay, chjectlon.
THE CQURT: Sustained.

MR, KAY: Well, this would be state of mind, your Honox,

of Mr, Shea. It would be offered for that purpose.

THE COURTY The Courk will reverse its xuling and
permit 1t. Overrpuled. |

MR. DENNY: Well, ig the jury to be admonlshed that

is the sole purpose it ip to be adunitted for and not for the

truth of the matter dsserted?

THE COURT: All zight, the Couxt sdmits this conversa-
tion as to what Mr. Shea intended to do, work he Intended to
pursue, any course of conduct he Intended to adopt as simply
showing his si:ajti;e of mind, It 1s not admitted for the truth

o:f the matter as to whether or not -- it 1s not admitted
for the. truth of the matter puntained in the statement.

§ BY MR. KAY: Yes, did he discuss with you any
type of work -thdt he wag going ta be doing?

A He ms gaing to be in a movie,

Q © Is thee,yhat e said?

A Yes.

Q A1l right. Whai was his veaction to this, in
the conversation?

MR, TENNY: 1'Ll object to what his resction was.

THE COURT: Sustained, calls for a conclusion,

MR, RAY: Well, excuse me, I didn't hear your Honpr.

THE COURT: It ¢alls for a conclusion. I suppose
that's the basis of your objection?
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MR. DENNY: Yes, 1t is, your Honor.

Q BY MR. KAY: Well, were you familiar with your
son's demeanor, the way he behaved when he was happy or when
he wag sad?

A Yes.

In) All right. And I take it you hive known him ever |
since he wag a 1ittle boy, haven't you?

A Yeg.

Q All right. And vhen you had a coaversation with
him -« well, when you had this conversation with him over the

phone, could you tell us whether he was happy or sad about

being in this movie?
MR, DENNY: Just & moment. Just & moment. I &gk ==
object on the grounds it calls for & conclusiom, opinion.
His conversation can be admitted for the limited purpoge »=
THE COURT: Sustained.
MR. DENNY: And she ¢an be asked that.
MR, KAY‘;' Well, your Honor, if a mother can't -~
THE CQURT: Well, gentlemen, don't argue that. The
Court believes the objection is well taken with the bsckground

you've thug far established. The cbjection iz sustained,

MR, KAY; . Let's see, ' .-

Your Honox, I have here an exhibit which hag
previously been mérked People'’s 46. I ssk that it be marked
I’euple B 46 again It is & photograph of 2 male individual.

' People 8 = I have #n exhibit, algo, People's 47,
which hag previously been marked People's 47, a photograph
of a male individual, May that continue to be marked
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People's 477 -

THE COURT: ‘They may be marked 46 and 47, respectively,
yed.

MR, KAY: And I have an exhibit that's previodsly been

- marked People's 58. May it -~ it is & certified copy of a

birth cextificate, May it continue to be marked as People's
587 |

THE CODRT: Sp ordered. Let's see, 46, 47, and 58,
respectively, those items.

MR, KAY: May I approach the witnessa?

THE CHRI: Yes, you may.

Q BY MR. KAY: Mrs, Shea, I show you People'’s
Exhibit 46. Do you recognize the individusl depicted in
that photograph?

A Yeg, that's my son Donald.

Donald Jerome Shem?
Yes.

s S S »

And I show you the photograph of People's 47.
Bo. you recognize the persom dépicted in that photograph?

A Yes. '

Q And who iz that?

A Donald.

@ And, Mcg. Shea, I show you thls birth certifiecate |
from the G:Iéty 'of Medford, Comnonwealth of Massachusetts,
United States of America, Do you recognize that birth

( ;
‘ .&ertifiutei? .

A ' Yes, that's hm’a{m Jerome Shea.
Q  That's Donald's birth certificate?
SE Y SR
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MR. KAY: Your Honor, at this time I'dQ ask People's 46,
47 and 58 be received into evidence.

MR. DENNY: No objection, your Honor.

THE COURT: All right, thay're received in evidence.

MR, KAY: At this time, I will show the members of the
jury the two photographs of Donald Jerome Shea.

MR, DENNY: Well, your Honoxr, I don't think it i=m
necessary to do that at this time.

THE COURT: Well, he may very hurriedly walk in front of’
the jury with the photographs, ‘

¥R, DENNY: They've bheen received in evidence.

THE COURT: The recoxrd will show that he's done that.

Q BY MR. KAY: Now, Mrs. Shea, in thig ==

Again, your Honor, this will be admitted for
Mr, Shea's state of mind only.

THE COURT: Go shead and ask your question.

Q@  BY MR. KAY: ALl right, did Donald tell you in
this last conversation, phone conversation you had with him
in either May or June of 1969, did he tell you then or had he
ever -~ had he told you at any previous time that he intended
to permanently absent himself?

MR, DENNY: Well, I'm going to object before the question
iz asked becausge it is leéading and suggestive.

MR, KAY: May I finish my question?

MR. DEMNY: Not if it is that leading and suggestive.

THE COURT: Let him finish his question.

] BY MR. KAY: Did he tell you ab any time he

intended t¢ permanently absent himself from California or the

+
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‘have with Donald, did Donald say anything about =-

finished, the Court will strike it.

ﬁﬁitediStlth?l 3 , . .
‘MR. DENNY: I'll 6bjec€xéé that as leading and suggestive/
THE COURT: Sustained.

Q BY MR. kAYS"WEllg the last conversation that you

A ¥o.
Q - about leaving california?
THE COURT: Wait until the guestion is over.
MR. DENNY: Move that that answer be stricken.
THE QOURT¢ You're having a tough time.
- Pardon?
MR. DENNY: Move that that answer be stricken.
THE COURT: Since it is meaningless until the guestion is

You're having a tough time, Mr. Kay. Start again.
Q BY MR, KAY: Mrs. Shea, the lagt conversation you
had with Donald, did he say angthing to you about an intention
of hie to leave Califormia?
MR, DENNY: Objection, leadinyg and suggestive.
THE COURT: Overruled.
THE WITNESS: No.

v BY MR, KAY: All right, did he -~
A He never did.
Q Did he gay anything to you about any intention to

leave the United States?
A No, _
MR. DENNY: Suggestive and leading. M.ve the answer be

stricken.
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MBt. KAY: That can he Answered yes or no,

MR, DENNY: That's exactly why =--

THE COURT: She anawered -~ that's not the determinative

factor as to whether it is leading or suggestive. The court

overrules the objection. The answer may remain in the record.
© MR, KAY: « Thank you, your Honor,
May 1 ﬁQVa'just a moment?
THE CQURT: Yes.
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10-1 (Proceedings had on an unrelated matterx.)
| 2 MR. KAY; I have no further questions at this time,

3 your Honor. Thank you, Mrs. Shes.

. 4 THE COURT: Mrs. Shea, just a moment. Mr. Denny may
s | wish to #sk you some questions on cross-examination.
6 THE WITNESS: Oh, I see.
| :
8 | CROSS~EXAMINATION
o | BY MR, DENNY;
10 4] Ma'am, I understand your disconfiture at being

1 here. You have been told that your son is dead; is that
12 right? Don?

13 A . Yen.
u Q,’ All vight. You don't know that for a fact.
. 15 Yoq vé just been told that; ig that right?
O A Well, I haven't hesrd from him for so long.
e e mdami:and that, ot "am
1 ' Let's go to thig conversation thet you did have

1 with him, the 'hstr,gcmveraatim that you say that you had
20 with him on May of 1969,

2 ©© MR. KAY: Well; that states # fact mot in evldence.
2 She said May oxr June, 1969.
B Q@  BY MR. DENNY; A1l wight. Do you recall whethex
# 1 it wes Mey or June, ma 'am?

: 5 A I can't recall., Either May or June.

] % Q Well, do you remember stating that he called you
| just about every Mother's Dey, or sent a collect telegram =~
® A Yes.
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Q == gr gent & telegram, ¥Yather?

A Yesd.

Q And wag this, then, for Mother's Day of '69, to
the best of your recollection; that you had this conversation |
with him?

A Yes.

And wag 1t a collect phone call?

Noy not thet time.
. Re paid for that one?

Yeg.

S0 that would have besn whenever Mother's Day
wig In 1969 ~- or just about then?

A It was 1969,

Q No. I medn: It would have been just shout the
time of Mother's Day --

A Yed.

Q ~= of 19697

Now, 1 balieve there hag been some testimony that
Mothex ‘s Day wes May 10th -~

O > £ p O

Cr A Yeg, sir.

Q wm of 1969

A _Yeﬁ, s;t.:‘. -

Q A:nd would :Lt hava been about thlt time that you
had thig amvei:sation?

A About that time.

' éz' ALl righé.' And agafn, you've related a portion

of the conversation, as to Shorty's state of mind, end it's
been aduitted for that purpose, about the fact that he wasg
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10+3 ; | going to be in & movie.
® 2 A Yes,
3 Q Is that right?
s 4 A Yes.
5 Q Now, could you relate &8s best you van for us,
.. ¢ | Mrs. She == and I understand it's been quite sometime -~ but
7 could you relate as best you can for us that full conversa-
8 tion about the movie, ag far as what Shorty said about it?
9 A Well, a1l he said, that he was going to work in
1w | Spahm Ranc::'!i, and they were making movies there. And when he
1 gets shead, he would send me sowe money, for all I did for
12 him,
13 So -~ there's mothing else.
14 Q All right. But you do remember that he said he
.' . 15 wag golng to work at Spaln Ranch?
" 16 A Yes, sir.
1w | Q@  Now, did he tell you that he wis working at
18 Spahn Ranch then,; making movies?
o A No. He had told me before, that he wax at Spaln
20 Ranch. "
21 Q Well, I want to know about this conversation,
2 though. Did he tell you in this conversation, on about May
28 10, 1969, that he was then working st Spakn Banch, making
24 mme‘sj?:
| A Yes, he did.
. o R O ¥ & xlght And he didn't tell you that -~ well,
. v F did he tell you thtt:he wsngoing to be continuing making
# | movies there at Spabn Ranch, doing the same work thAt he was
TR P
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13§

then doing?

A 1 didn't ask him, becauge I figured he was going
to stay there and make movies.

Q Yeg. I am not asking whether you asked him,
ma "am; just what he told you.

Did he tell you, without any prodding or questions
ing by you, did he just volunteer that he wag goling to
continue working, making movies there at Spahn P;anch,, as he

wag then doing?

A. . Yes. .
g And you do have a specific recollection of this?
A Yes.

+ Q .. And that was the last conversation you had with
hiw is thas tight?
A Yes, -
MR, DENNY: All: right. I undersiand.
.. And thank yod very much for coming and t;egtifying.‘
Thank you.
I have no further quegtions.
MR, FAY; No furtheér questions, your Honox.
‘THE COURT: All right, You may be excused,
THE WITHESS: Thank you, your Homor,
(roceedings had on #n unrelated matteyr.)
MR, KAY: The Peoplé's next witness will be Mrs.
Sandra Harmon, your Honor.
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THE CLERK: 'Would you raise your right hand?

You do solemnly swear that the testimony you may
give in the cauxe now pending before this court shall be the
ﬁr%tho~?h; whole truth, and nothing but the truth, s0 help you
dog?
| THE WITNESS 1 do, f

. . SHNDRA HARMON,
haviﬁg been bnliad as a witnees by and on behalf of the
People, ﬁai‘auly swéin,‘and testified as follows:

THE CLERK: Would you please take the stand and be
seated?

THE BAILIFF: Staté and spell your full name.

THE WITNESS: Sandra Harmon; S~a~-n=d-r-a, Hea=Y-go-0-D.

DIRECT EXAMINATION
BY MR, KAY3:
Q Mrs. Harmon, directing your attention to 13957,
during 1957 did you live near Spahn's Ranch in Chatsworth,

Qalifornia?
A Yes, 1 did.
Q a1l xright. BAnd &id you work at Spahn‘s Ranch on

tha weekends?

A Yes; 1 aiao
Q And what did you do?
A I took guide trips ouft and collected the money,

and I helped around the ranch with the horses.

Q all right. Did you also work at Corriganville?
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Q" BY MR, KAY: and what do you mean by “stunt
 shows"? | «

- - . .t N 3

A Wall, the men put on stunt shows and show them

* Ruby Pearl?

A Yes.
Q And what is Corriganville?
A It'e & ==

MR. DENNY: I will object to that as irrelevant and
immatexial.

THE COURT: Overruled,

THE WI?NEBS: it's & movie ranch, where they have stunt
shows and‘éhtértainment. to show people how a movie location is

like. - e

-

how they —-'an imitation of how they do it in the movies.
Q :Do you mean like riding horses and falling off
horses ANG -’ .

A Off buildings, and shooting each other and this kinq
of stuff,
Q Okay. HNow, in 1957, did you know George Spahn and

A Yeg, I daid.
Q And who are they?
A deorge is the owner of the ranch, and Pearl is like

the manager.

Q That's of Spahn's Ranch?

A Yes, right,

Q when did you first meet George Spahn?

A In *57.

Q All right. Now, directing your attenkion to 1957,
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s

again, when you first met George Spahn, what was Geoxge
Spahn's eyesight like in 19572

A It wag =~

MR, DENNY: TIrrelevant and immaterial.

MR. KAY: Well =-

THE COURT: Sustained.

MR, KAY: May we approach the bench on this, your Honor?|

THE COURT: Yes, you may.

MR. KAY: Thank you.

THE COURT: Ladlies and gentlemen, we'll take a recess
now. During the recess you are admonished that you are not to
converse amongst yourselves nor with anyone else, nor permit
anyone to converse with you on any subject connected with the

matkter, nor are you to form nor express any opinion on it

;until it is finally submitted to you.,

. { *  aAbout ten mi.-m:tl:ess,f if you would, please,

VAR
T 1'11 giva you ten minutes.
(S&OQgédings;haa on an unrelated matter.)

THE COURTs All right. Let the record show that all the
jurors have left thé‘;cbm{

what is the purpose of inguiring about Mr. Spahn's
eyesight in.l§57?

MR, KAY: All right. Your Honor, by inquiring about it
now, I admit that it does not appear to be relevant at this
point. However, it would save bringing Mrs. Harmon back from.
out Of state, because we believe »- Mr, Denny, in his opening
gtatement, has represented that he's going to call Mr, Spahn

ag a withess.
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‘éesti%&ed{gaﬂter Mr. be?ﬂ?lchliea Mr. Spahn.

and obviously, we know from the in-court discussiong
that what he wants Mr. Spahn to teatify to -- or what he expects
that Mr. Spahn will testilfy to -~ is that Sgueaky was not
present at & conversation that he had with Frank Retz, when
Ruby Pearl wae present, about hiring Shorty. AaAnd ~=~

THE COURT: DO you mean --

MR, KAY: == this ig ==

THE COURT: =~- in *697

MR, KAY: This is in '69,

‘And we want to show, by way of rebuttal, that even
back in 1957, that Mr. Spahn's eyesightwas in such a terrible
state that -~ that he couldn't even gee Mr. Denny, not to speak
of the pictures that Mr. Denny was holding up yesterday. |

THE COURT: I can't see its materiality, in 1957,

MR. KAY: Well, your Honor, it'sm material by way of
rebuttal evidence, impeachment of Mr. Spahn.,

’ Now, I know Mr. Spahn hasn't testified; but again,
by géthing thiq-over with now,it would save bringing this
wiﬁgeas pa¢klfxom out of state again to testify to thig point.

| And it would be material, after Mr. Spahn

MR, DE&HY: wel;, your Honor, if thaey‘'re going to seek
to make & bi@fihingfguk,pﬂ this, I'll withdraw my objection.
JIﬂam just trying to save & little bit of time.
I have beéﬁ';écuse& 6f‘téking up an awful lot of time, and -~
THE COURT: Who would accuse you of that?
MR, KAY: I did. |
MR. DENNYt Mr., Kay did, your Honor, at the bench,
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THE COURT: At the bench? That was shameless, wasn't

LR

MR. DENNY: I thought s4. I'm trying to expedite this

cage. But unfortunately, with all the time taken up over my

objection, it has seemed to prolony it.

50 I will withdraw my objection and let him ask

that gquestion and gat that evidence in.

MR.

Honozr.

KAY: All right. Thank you, Mr. Denny. Aand your

(Proceedings had on an unrelated makter.)

(Mlg-afternoon recess.)
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THE COURT; ALl counsel dre pre'éeute All jurors are
present, "the ‘record way shiw; and the defendant i present,

MR, ¥AY: I'LL have to call Mrs. Harmon,

MR. MANZELLA: I'll get her.

MR. FAY: All right.

Q BY MR. KAY; State your name.

A ~Sandya Harmon, _

Q Mrs, Harmon, while you were &i Spahn Ranch in
1957, did you meet Donald Shea?

A Yes, T did.

R Did you know Don by a nickname?

A Shorty,

) At some time after you meb Den at Spabn's Ranch,
did you start working with him on Spain's Ranch?

A Right away. We worked together.

Q All right, What did he do there at that time?

A Well, he helped with the horses, mainly, making
gure they weve properly taken care of and saddling them and
getting them veady and taking guide trips out.

Q@  And you did the things that you've testified to

previcusly?

A Yey.

Q Now, at some point in time did you and Dopald
get maryied?

A In ',

Q How old were you at that time?

A 16.

Q

After you got married, did you dnd Don live for
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11-2 1 | & period ,'a‘f | time at Spalm's Ranch?
® 2 | A Yes, we did._
| 3 * Q Whep:e. did yati im‘a on Spahn 8 Ranch?
4 A There wag 2 big mck houne dowvni in the valley
. § below the ranch* It w&a‘ on the ranch property, but it vas
6 down a little valley.
? bitm, did nmm ever discuss with you what hly
8 a.ttit;u‘de ves towerd Spatn's Ranch?
9 A It was like a second home. ,
10 MR. DENNY: Just & moment, Just # moment. I'Ll object |
1 to that and ask the answer be stricken. It is & yes or w
12 anaver.
B THE COURT: 1t ig stricken., Whatever was said. I
H didn’t quite cateh it.
L . . Q@ BY MR. KAY: You can answer this yes or no, and
| then I'"11 agk you whwt he said.
w | Firgt, did Donald evey discuss with you what his
¥ | attitude vas towards Spahn's Ranch?
2o A Yes, he did.
2 ‘ Q All right. And weg this on tme occasion or many
“ 1 oceastons?
# A Very often.
® | Q All right. And vhat Jdid he say his attitude was
1 about Spahn 's Ranch?
) ® MR DENNY: Just & moment, object, calling for hemrsay,
. % MR. KAY: This would be for Mn. Shea's state of mind,
® :: your Homor. '
MR. DENNY: When, 19657
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MR. KAY: Thig is ==

THE COURT: The objection will be sustained.

Q BY MR, KAY: All right, what period of time did
this cover?

A 'The whole time we were marrled.
. How long wes that?

= e

Foux years.
ALl right. Between 1961 and 19657
' That's wight,
Q ‘A1l right. 'And what did Mr. Shes say his
attitude was ai:out Spam's‘ Ranch?

B W . O

MR, TENNY: Object as calling for hearsay &ind irrelevant

THE COURT: Suagtained.

Q BY MR. RAY: Now, I take it while you and Don
stayed on Spahu's Ranch, George Spalm and Ruby Pearl were
there?

A Yes, they were.

Q Réw would you characterize Don's ::eln-timship-'
with Ruby Pearl and George Spalm?

MR. DENNY: Object to that asg calling for a conclusion
and opinfon,

MR, KAY: 1'm asking how sbe would characterize it.

MR, DENNY: And {rrelevant. ’

THE COURT:; ‘The -« I think there is a lack of founda~
tion by reagon of which the Court should sustain the objee-
tion, The Court #ustainsg the objection.

Q BY MR, KAY:; All right, Mrs. Harmon, did you see
Den with Buby Pearl and George Spaln on many occasiong?

-
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1 A Yes.
[ ] 2 Q All right. On approximately how many oceasiong
s | did you gee them together? :
: s A Well, we went up to the ranch quite often, the

5 | whole time we were married; and we were together the whale
6 time we wag up there, and then he'd go up and visit when we
7 were living elsewhere,
8 Q All wpight. Did Don spend & lot of time with
9 | Ruby Pearl and Georxge Spahn?
0 A Yeg, he did. They were very close.
no : MR, iENNY: Just & moment, I'11l objeet and move every-
12 thing b stricken other then "Yes, he did,"
B | GQJRT. After the answer "Yes, he did," everything
¥l is atrieken The answex, "Yes, he did," mey remein.
. . 1 { BY MR. KAY: And you said you did see Dot on
16

many of thege occasions whan he was with Ruby Pearl and

¥ | George Spahn?

1 A Yes,

B MR, DENNY: Asked and answered,

2 THE COURT: The objection is overruled and the answer
| may yemain.

L3

22

Q BY MR, KAY: And would you chavacter{ze his
relationship with Ruby Pearl and George Spalin?

MR, DENNY: Object to that as calling for opinion,
conclugion and as frrelevant since 1965.

23

24

26

' MR. KAY: Well, it would be ==~
. 27 .
. THE COURT: Overruled,you may answex.
28
12 {ls. THE WIINESS: Would you please ask it again?
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Q BY MR. KAY: All right. Would you characterize
his xelationship with Ruby Pearl and George Spahh during
this perilod of time you were married to Don?

A Well, we kept goiny back there like it was a
second home 0 him. He was -- they were like a second family
to him.

Q Now, on the ogcasions other than right after you
gobt == right.ﬁfter you got married, that you already testified
to, on the other occasiona when you gtayed at &pahn Ranch, did |
you angd Don work there?

A Yas, we did.

?QQ ALY flgh%, Aﬁdfddring the four-year period that
you were married to Dén? how much of that time would you say
you spent aﬁ Sﬁahﬁ-nanéh? You and Don?

A, I'a say, all gngeﬁher, it would bhe ==

MR, DEﬂHY;- Well, just a moment. I'll object to the
guestion ag ambiguous. "How much time ="

THE COURT: Sustained.

MR, DENNYr -- "did you spend there?®

Q BY MR. KAY: Well, how much time -~ how long did
you stay at Spahn Ranch between -- during the four years

that you were maxried?

A The majority of time, other than when we were out
of stale.

Q Okay. And on how many occasions were you out of
state?

A Three.

Q Now, on the first -~ well, in 1961, did you have an|
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occasion to go back to Boston?

MR. DENNY: Object as leading.

THE COURT: Overruled.

THE WITNESSB: Yes, we did.

Q
Don?

BY MR. KAY: All right. You went there with

Yes.
All rights And where did you stay?
At first, we stayed with his mother,

And then we had an apartihent in Medford and anothex

one in Newton.

B0 0

. Q :

And how long did you stay there, approximately?

We were out there almost & year.

-.'That'a in Boston?

Tes.

How, after spendinyg approximately the year there

in Bogton, did you leave Bomton, =-—

A
Q
A
Q
MR.

Yes,

1

== you and Don?

._Yes’ e

And where did you go after you left Boston?

DENNY: Irrelevant and immaterial.

THE COURT: Sustained.

Q

BY MR. KAY: Well, after leaving Boston, did you

come back ko California?

A
Q

A

Yea.
Where did you go?
To Spahn's Ranch,
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Q All right. and why did -- why did you and bon
leave Eoston tb come out to Spahn's Ranch?

MR, DENNY: Object to thaﬁ as lrrelevant and immaterial.

THE COURT: Sustained.

G BY MR. KAY: Now, during the time that you were

married to Donald, did he work in any movies?

A Yes, he did.

Q And how many movies did he work in?

y:§ Three.

Q Did you have any -~ were these -- what typa of

movies were these?

A Westerns.

Q All right. Now, did you have == during the
period of time you were married to Don, did you have any
discusgions with him concerning his feelings about working
in the movies?

| MR. DE?NY: Object to that as irrelevant ang immaterial,
MR, KAY: . This would be for Mr. Shea'’s gtate of aind,

_again, your Honor.

MR. DENNY: Irrelevant and immpaterial, as of the time

' they were married.

THE éOURT: Overrﬁlad. The Court will permit it, with
that restriction that has heretofore been stated to you,
ladiasAand‘éantlémeﬁ. -

It's pot to prove the truth of the matter, but to
show a state of mind, if in fact it doe=.

MR, DENNY: Well, your Honor, may we approach the bench

a momenht on that?
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‘ 1 ' THE COURT: All right. You may.
. 2 (Whereupon, the following proceedings were had at
8 the bench among Court and counsel, outside the hearing of the
4 Jjury:)
5 MR. DENNY: Your Honox, I am going to make certain

6 objections to state of mind testimony, as it comes in ==

7 | ox, as they attempt to bring it in -- which is close to the

8 | time in question; that is, whether he intended to go some

7| place onit or about July or June of 1969, et cetera.

0] But what his_atate of mind was four years or five
n years or ten years before the incident in question is mot

2 relevant at all. and that's not the purpoge Of &=

i MR. KAY: Well ww

* MR, DENNY: ==~ of state of mind, « : . . under the hearsay

rulm

L

12a fal
17

18
19
20
21
2
23

24 . ]

26

21 , L

28

¥

CieloDrive.comARCHIVES



12a~-1

10

11

12

3

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3773

1detezﬂn:tn%e', ' eithe:: accept or reject.

MR, KAY: But it's relevant when it is & continuing
state of mind, and this ig what we are offering.

THE COURT: I assumed that it was preliminary to asking
questions of other witnesses, to establish more or less the
séme state of mind.

MR.KAY: Sure.

THE COURT; An intention to gisy around Spahn Ranch,
and find & spot as a stuntman or a8 & movie man.

MR. DENNY; Well, your Honor, again, the relevancy ig == _

THE COURT: The Court believes it's not so much a
matter of relevancy, but the Court agrees with you that it
becomes rather -«

MR, DENNY: ZRemote.

THE COURT: ~=~ & tehuous thing, when it's so remote.
But this 1an't so remote that It cammot be considexed.

It's a metter of weight, which the jury can

m{. mm Well, when you, a&nonish the jury thaf thig
is admitted for Shorty 's’a::ate af mind, that doesn 't have
any meaning to them, ’I.'he‘y* don’i: know what state of mind you
are talking a‘baut. |

» And I'm pot sure what state of mind you axe 1:&‘1,1:117.51
about.

THE COURT: Well, do you wish the Court to so specify?
I should think that would be 2 matter for you gentlemen to
argue.

MR, DENNY: Well «- _

THE COURT: You will be arguing that it doesn't really

e
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reflect his state of mind, and ««

| MR. DENNY: Well, your Honor, I would prefer, 1f this
type of evidence at this puint, at least, on this particular
score, is going to be admitted, that the Court admonish the
Jury that this is offered not to prove the truth of the
matter, but only as to Donald Shea's state of mind 43 of -~
whenever she's going to testify that it occurred; as to
whether or not -~

THE CQURT: All vight, At the time the statements were
uttered.

MR. DERNY: That's right.

THE COURT: A1l wight. Well, I think that's -« I more
or less felt that that was understood. That's the only thing
it could be offered for, but -«

MR, DENNY: Well, I think the jurors should be
specifically admorished, when these thinge are In. Obther-
wige, it's too easy just for them to accept it for any
purpoge at all.

THE COURT: All right. The chjecton will be overruled.
;Ecu may queaiim-cmceming that. The Court will adopt your
suggestion; Mr. Denny.

. MR DENNY: ‘Thank you.
'© " (Wmexeupon, the following proceedings were had
ff;n'oﬁén court, wi-thm‘ the jpresence and hearing of the
 guryr). .

THE G@Tz These statements which the Court is
permitting in evidence are to be received, ladies and gentle-
men, aiq:piy to show Mr. Shea's state of mind «- if, in fact,

ad
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they do show state of mind, in your judgment -~ as of the
time that the statements are uttered, sad for po other
reagon .

Go ahead, Mr. Kay.

Q ‘BY MR, KAY: Mrs. Eaymon, do you remember my last
guegtion ==

A Na.

Q w= gbhout =~ did you have any digcugsions during
the period you wexe == the fouy yerperiod you were married
to Don, between 1961 and 1965, where Don expressed hix
feelings about: working in the movies?

A Conetantly.

Q@ ALl right. And what would Don say?

A That's the thing he really wanted. That's the
thing he wanted most, was ko be in the novies.

Q And you say he talked sbout this constantly?

A Talked about it and worked towerds it.

MR, DENNY: Well, I°'11 object, and move that the last
portion be stricken.

THE COURT: All right.

MR, DENNY: "And worked towards it."

THE COURT:; All right. Talked about £t. ‘And worked
towerds 1t" is stricken, #8 not responsive.

Q BY MR, KAY: Now, during the four years you were
married to Don, did yout observe him do any work towdyds
getting in tﬁe— ﬁov'ies and being a movie actor or a stuntman?

LA Yeg, I did.
Q. , What did you obsexve him do?
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A He Wl;';riéed o‘v‘e_l::"at the Corriganville, with the
Btuntmen gvexn, there,
And I went with him on one location job, jugt a
short one, down to the Simi Valley.
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Q And what would he do over in Corriganville with
the stuntmen over there?

A Well, the regular stunt work. They would act out
a scene llke you would see in & movie, a shooting match or
something, or somebody falling, getting shot and falling off
the barns, this type of thing.

Q Would this be before live audiences?
A Yes, Yes, sir.
Q How, did you make any efforts to discourage Don

from pursuing a movie ¢tareer or a stunt career?

a Yes, I daid.

Q All right, Now, with respect to your attempt to
discourage Don from pursuing a movie career, did you encourage
him to leave California?

A Yes, I did.

Q All right. And other than the -- when you went to
Boaton, which you have dlready described, in 1961, did you go

anywhere else?

A Yas. We went to Arizona,
Q And when was that?
o ,.A That was in -~- that would have been '62, for part
of '63,
R .and‘gpp;qximatgly how long did you stay in

A#i."zox;a‘?" Lo

A We ware there almost a year.

Q. - Ali riglhl:. And was Don worxking in Arizona when

you werg there?

A Yes, he was.
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Q And by the way, when you were back in Boston,

- was bon working there also?

a Yeés, he was,

Q All right. @Getting back to when you were in
Boston, when you left Boston to come to California, why <did youm
leavé Boston?

MR, DENNY: I'll object to that as lrrelevant and
immaterial.

THE COURT: - Sustained.

MR, KAY: Well, may we be heard on this, Or ==

THE COURT: No, you may not.

Q BY MR. KAY: And when you laft -- when you left
Arizona, when you and Don left Arizona, why did you leave
Arizona?

MR, DENNY: I'll object to that as irrelevant and
immatexial.

THE COURT: Sustained,

MR, KAY: Well, this would go to Mr. Shea's state of
aind in 1963, =~

MR, DENNY: Well, I would objeqt --

MR, KAY: - when he expressed a -- at this time, what
his state of mind was, for what reason, why he wanted Lo leave
Arizona and Boston,

It's the same reason,
Eﬁg COURT: You may guestion her with respect to that,
. MR, DENNY: In 1963, your Honor? I subwit that it's

T
irrelevant and immaterial.

~ THE CQURT: I'1ll sustain the objection.
. A ) P |_'
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é(‘ ; 'Q _; B¥'ﬁR. KAY: Wall; did bonald say anything when
you left Arizqna. asg to why he wanted to leave Arizona?

.Hns_DEQHX;:;Irxelevant and impaterial.

THE COURT: ?gghﬁined.

’ h&. DENNY: xan& calling for hemrsay,

Q BY MR. KAY; Now, after you left Arizona and
returned to California, wvhere did you go?

B Spehrl w-

MR, DENNY: Just a aoment, I'll object to that as
assuning facte not in evidence, that they returned to
California,

THE COURY: Sushained;

Q BY MR. KAY: Well, did you return to California
aftay you left Arizona?

A Yea, sir.

Q All right. Aand where dig you go?

A Spahn's Ranch.

Q Now, how many children did you and Don have during |
your four years Of parriage?

MR. DENNY: Object to that as irrelevant and immaterial.

THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WITRESS: Thres,

Q BY MR. KAY: All right. And did you laegally
separate from Don in 19657

A Yes, I did,

Q And was there a specific reason for that separation?

A Because 1 wanted --

MR. DENNY: Just a moment, I'll object to the answer,
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anything other than yes or no in answer to the gquestion as
poned,
THE . COURT: Bustained.
'Q.  BY MR, KAY: Now =-
qHE COURT: Was there an answexr?

.~ | MR. DENRY) " Theye was not.

3 s

MR, KéYy ' No.
THE GOURT: Do you want the question read to you?
THE WITNESS:' Please.
' WHE COURT:. ALL rifht. Read the last question, please,
(wharaupon, the recoxd was read by the reporter
as follows:
“Q And was there & specific reason for

that geparation?”)

THE WITNESS: Yes.

Q BY MR. KAY: And what was that reason?

MR. DBNNY: Object to that ae irrelevant and immaterial,

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. KAY: Now, in 1965, after you and Don
separated, digd you ~~ you and Don have a discussion about his
bainyg able to ge¢ the children, the three children that you
had from your marriage?

A Yes, we did.

Q And where did that discussion take place?

A In sy home, in the Simi Valley.

Q All zight. BAnd do you remember what month that
wag in 19682

A In July.
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Q All right, And what did you say and what did Don

| say in that conversation?

MR. DENNY: I'll object to that as calling for hearsay.
THE COURT: Overruled. Again, the same admonition, —-

MR, DENNY: Well ==

THE COURT: Ladies and gentlemen, concerning Mr. Shea's

state ©f mind towmnrd his children, and toward wanting to see

" his children.

) MR, DENNY;: Well, your HORor, excuse me. May I approach

bhé bench on the relevancy of that? I submit it's irrelevant.

‘- jm?E'cqﬁ§ﬁ;; Qvgxﬁu%§d§i

Q BY”#R;!KQX: Ebu.ﬁay answer, Mrs. Harmon,

A, Whatiw& said? I told him not to come around the
childrens thatﬁlkdidn’& want any money from himj that ¥ thought
it best for hiw to stay nv}‘ay'.

Q And did you leave a-*»Mwail.l, what was his reaction to
that?

A He just sat thexe and c¢ried.

And dig you leave California shoxtly after that?

it was the following yeax.
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Q All right, and gince July of 1965, have you seen
Don Shea?

A No, I haven't,

Q Dyring your -~ during the four years yQu were

married to Don, were you opposed to his bheing involved in

movie work?

A Yaés, I was.
Q And was that the reamon f£or your separation?
A Yes, it was,

MR, KAY: May I have just a moment, your Honoxr?
THE QOURT:r Yes,

Remenber, ladies and gentlemen, these statements
of this witnees, the statements of Mr. Shea which have been
relq;ag.aée admitted to establish, if they do establish in
yahf judgment, a state of mind of Mr., Shea at the time that

these, atatements warerutterada Not for the truth of the

m&theé the truEh of the content of the matter.

Q :' BY HR. KA!: Mrs., Harmon, I think when I was
quastioning you at £irst, you gtated that there were three
time& that yéu'Leit;california. In other words, you stayed
at Spahn Rench except for the three times yon left CQlifornia,l
You'vae told us about Boston . and Arizona, but I don't halieve
I've asked you about the third time.

A That was wheh we was first married. We went to
Texas .

How long was that fox?
That was juet llke a visit.

Q Was that your honeymoon or =-
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: Yeah, that's about what you would call it. Texas
and New Mexico, we made 2 little trip.

Q B9, in other words, you stayed in Boston about a
year, you stayed in Arizona about a year and the other two
years you stayed at Spahn Ranch except f£or the trip to ‘I'exa#,

is that right?

A Not at Spahn's Ranch. Not at Spahn's Ranch, Close
to it.

Q Cloge to it?

A Ya2h,

Q Well, how much of the time 4id you actually stay

on Spahn's Ranch, actually live there?
A ;l‘hai:'s a hard question, to remember back.
o] Was it back in e

2 I would say -~
.Q Okay, answer.
F: I would say we actually lived on Spahn Ranch, I

would say, nine months.

. Q ' " During the four years that you were married?
1 i [. N
A Right.
a,f ‘Q!‘ . 'I'han, ‘zmw oféen when you were in California, when

¥ t

you %er’an‘i: 15:ving cn him ranch. how often would you go there?
A - He was always going up there. Just about every
weekanﬂ,' uhlaaat éou;ething gane 1p.
, MR, KAY: I have no: further guestions at this time, your
Honox. Thank you, Mrs. Harmon.
THE COURT: Cross examifation.
CROSS BXAMINATION
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BY MR. DENNY:

Q To get the chronolégy of this, Mrs. Harmon —-
Harmon, you've since been remarried, is that right?

A That's right.

Q And your husband has adopted Don Shea's children

'.ahortly after you were married, ls that right?

2 Two yeare after we were married.
Q Yes, all right.
And that was with the writ and concurrence of
Mr. Ehea, is that right?

A ¥o, sir,

Q That was an sbandonment proceeding?

A Ko, =ir.

Q He didn't fight the fact that hie children were

.

going to be adopted by your new husband, though?

MR. KAY: Well, that assumes a fack not in evidence that
he knew, |

T Q BY MR. CENNY: Oh, you didn't advise him?

THE COURT: Waell, the ohjection will be sustained.

Q BY MR. DENNY: Did you adviee Mr. Shea that his
children were going to be adopted by anothexr man?

p. No,; sir.

@  -All right. Aand where did this adoption take place?
Q Now, when you waere f£ixst married, you went to

- A Yes.'

Q . Short period of time?
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A Yes.
I - ' ]

Q * Do you rémemﬁef Don getting some traffic tickets
there in Texas?

A No.

MR, KAY: Well, that's irrelevant, your Honor.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DEBNY: All right. BAnd then, you came back
here to Southern California?

A Yes,

Q Was it at that point that you stayed about nine
months on Spahn's Ranch?
That nine montﬁs wasn't together.
Oh, these were various times, is that right?
(Nods head.) ‘
You returned to Spahn Ranch after your Texas job?
Yer, we did.

Foxr how long?

PO T Lo W

We were there =- we'ﬁbuld stay there just long
enough to get a house to live in, you know, and get back on our
feet, George ind Pearl wounld help us. And we'd work there for
them while we were there. f

Q in other‘ﬁorda,'ShOrty wag nok too good Of a

provider during the course of his marriage, is that right?

A Yes, he provided for his children. '

Q Did he provide for you?

A Yes, he dia.

Q One 0f the reasons that you divorxced him was the

fact that he was not top good of a provider for you, i that

.
i
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- right?
o
» A No, it isn't,
. Q ”‘ﬂna of the reﬁsOha-yQu divorced him was the fact

"‘1

that he wasg drunk a lot of the times, iz that right?

A "- ﬂhah diﬁn‘t aggravate me.
Q But it is true, is that right?
A Iio, TR
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Q Well, when you said "that didn't aggravate me,"

he was drunk, 1t just didn't aggravate you; is that right?

A He did drink, ,

Q rA;.IH rightn.‘ And thm: houge that you say you
cceupled, what sort of a house was that?

A I!: ves 1ike a rock house there on the property
down from the ranch, .

(o] ’ ("Well, do vou know if that house was still standing
in 1969 or not?

A To my understanding it was.

MR. DENNY: Your Honor, may I get the exhibits in hetre
& moment?

THE COURT: You may.

(Whereupon, there was 2 pauge in the proceed-
ings while Mr. Denny conferred with the clerk.)

Q BY MR. DENNY: Excuse me.

Now, whenyu and Shorty went to Arivona, he
wasn 't working in movies in Arizona, is that right?

A No, he wasn't.

Q What was he working at?

A He worked driving truck and he worked transporting
snimals to the stockyards, to the auction barns to gell.
Mogtly driving tyuck,

Q All right, And you moved there because you wanted
to get away from the movie business, 1s that right?

A Yes, and my problem with my lLitile boy.

) A1l pight. It wes gowe sgthmatic condition,
wag it?
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A Yes, it was.

Q All right. And so you got Shorty away from this
aven, and then you came back after sbout a year, is that
right?

A That's right.

Q And then, that was the last time you and he left,
is that right?

A Yesg, it was.

Q And aimg about fn June or July, 1965, you .
decided that you mnted to divorce him, is that right?

A No. -

Q When? .

A We sepa::ate.d in Febm::y.

Q All right. Then, in February of '65, you decided |
that you wanted to divoree him, is that right?

A That's vight, |

Q  And you didn't went anything more to do with him, |
is that right?.

A That's right.

Q And you told him that you didn't even want him
around his kids, is that right?

A Yes.

Q And you took hig kids away from him and‘.ﬂent
avay, is that right?

A Yes,

No, I didn't move away.

Q Oh, you didn't?

A No.
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Q

Your stayed right here? For how long after this

February, 19657

A

Q

A

. Q
right?

A
Q

I stayed here until -~ in the state, you mean?
Well, right around the Chatsworth area.

Uh, until approximately April, '66.

More tha&n a year after your separation, is that

That's right.
And vwhen was this conversation had with Shorty

where you say he broke down and cried after you told him that
he couldn't see his kids any more?

A

Vé;leyw
R
A

Q

That was in July. That wag in my house {n Simi

. In July éf ‘65t

That's right.
And you just said; "I don't want €o see you avround

here any more and I don't want you messing with the kids,"

b .
ig that right, in sum and subgtance?

A

Yen.

MR. RAY: Well, I'Ll object to sum gnd subgtance. I
think she «=-
THE CQURT; Overruled. She may answer.

She's already answered. The answer may Yemein

in the record.

Q

BY MR, DENNY: And he never did come arocund and

see them again, is that right?

A
Q

That's right. After July.
All right. Never sent you any money for them
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either, did he?

A I told him I didn't want any.

Q And he did just what you said as to both of those
things, he didn't come around and gee his kids and he didn ‘t
gend you any money? :

A He knew I meant what I said.

Q Because you were pretty doggore mad at him at
that time, is that right?

A No, 1 bad given up on our marrisge and called it
quits.

Q And he had given up on his fatherhood and called
it quits, too, is that right?

MR, KAY: Well, calls for a conclusion.

THE COURT: Sustained,

Q _BY MR, DENNY: Well, you say while he wag here,
he went up ﬁcicdrriganvi’lle and tried to act Iike 2 stuntman
up there, is that right?

;A " MR, KAY: Well, that's a mischaracterization of her
testimony) Vtrying to ac,'t}l;ik’e & stuntman."

THE COURT: Sustained.

Q :6Y MR, DENNY: - Acted like & stuntmin?

A }fes- . .

Q ' Wam't véry sitccessful at it, though, was he?
He didn't make much money at it?

A Well, I can't give & professional opinicm.

Q I'm just talking about the money he brought home
from that, ma'sm, not how good he wes. The money he brought
home. He bxbught aimost nothing home f£rom that, ig that
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right? |

A I don 't know what you mean by nothing. He
brought home enough momey that we were getting along.

Q But. the remson you wanted him out of the movie
business was because he wasn 't making encugh money for you
and the kids, 1s that right?

A No.
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Q@  Well, didn't you testify that the xeason you
put up with him was becauge you objected to his attempting
to get into movies? |

A I didn't want nothing to do with movies.

Q All right. You haven't seen or heard from
Shorty Shea since that conversation in your house in Simi
Valley in July of 1965, ia that night?

A That's right,

MR, DENNY: All right, I have no further questions.

REDIRECT EXAMINATTON
BY MR. KAY:

Q Mrs, Harmon, I take it in response to My, Demny's
question thdt your testimony wag, was it not, that Donald
wasn't drunk all the time but he did drink, is that correct?

A Like a lot of men,

Q Well, I take it that is correct, that he wasn't
drunk all the time?

A No, he wasn't drunk all the time.

MR, KAY: I have no further questions,

THE COURT: All right, you may step down, then. And
may she be ekcused, gentlemen?

MR, RAY: VYes.

MR. DENNY: She may be excused, your Honor.

THE COURT: You are excused, thank you.

MR, KjAY:‘ The People’s next and last witness would be
Deputy Grap. . This would be on the Hinman case again.
| May I be excused to get some exhibits, your

T
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THE 'CC!IB.’I’I*\: ‘Yes, ‘yméma‘y'.
MR. KAY: Thank you.
THE GQURT: ﬁe‘pﬁty"ﬁrap?
DEPUTY GRAP: - Yes, six.
ninhmm Wmld'you raide your right hand, please.
You do solemnly swear the testimony you may
give in the cause now pending before thia court shall be
the truth, thewhole tyruth, and nothing but the truth, so
help you God?
THE WITINESS:; I do.
THE. CLERK:; Pleage take the gtand and be geated.
Please state &nd spell your full name,
THE WITNESS: George D, Grap, G-r-a-p,

CEORGE D. GRAP,
called ag a w_j.t:ness by and on behalf of the People, having
been first duly sworn, was examined and testified as follows:

DIRECT EXAMINATION

BY MR, KAY:

Q Deputy Grap, what's your occupation and current
asggsigninent?

A 1'm a Deputy Sheriff currently assigned to
Waydide Maximun Security.

Q Now, directing your attention to July 28, 1969.
Where were you assigned?

A To Malibu substation, szir.
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A .
L Q- At about what time did you get to Spahn's Ranch?
A

Q And how long hadyu been dssigned there?
For approximately four years at that time.
, Now, on July 28, 1969, did you go to Spahm's ‘

Yes, sir.

i

ATV At aééioximéﬁely'léﬂo A,
Q , So that would 1:00 o'clock in the morning on

1

July 287 SR

Ao Yesme 0
. Q In 19697

Q Whern you arvived at Spahn's Ranch, were you alone |
or were other liw enforcement officers with you?

A~ I wes not alone. I was accompanied by sppromi=
mately five police cars in pairs of two officers.

Q Now, when you went to Spahn's Ranch, did you go
to the area around the boardwalk at Spahn's Ranch, #zound
that area? |

A Yes, sir.

I take it yéu- had been to¢ Spahn's Ranch before?
Yes, six. |

Ori how many occasions?

» D > O

Oh, numerous, 1 would haye to say, I couldn't
pick & number.

MR, KAY: May I approach the witness a,' noment, your
Honor?

THE COURY: You may.

CieloDrive.comARCHIVES



10

1

12

13

14

is

16

17

18

19

20

21

22

23

24

L]

26

27

28

3735

Q BY MR. RAY: Now, Deputy Grap, when you went to
Spahn's Ranch on July 28, 1969 =~ 1'm showing you Pecple's 1
for identification. Did you gee this vehicle?

A Yes, sli,

Q Could you step down from the witness astand just a
moment here. And here's the hand miecrophone.

Now, Deputy Grap, I'm going to put Pecple's 36
up. here.
' })a you recognize what's depicted in the eight

. ‘photugraphg on People’s 36? Do you recognize the location?

A, Yes, slr, it.ig the Spabn Ranch.

K Q" ALl right. No%o,mgain, directing your atiention
to this whﬁ:e Fiat stationwagon that you've identified in
People's 1 as seeihg it at the ranch on July 28, 1969, can
you. point ‘ouk the approximate location where you saw it?

A Yes, sir. The plcture that best depicts it would |
be this cne.

Q That's photograph E?

THE COURT: Gentlemen, I don't think the jurors on the
end, Mr. Jeffery and Mrs. Corman can see that; Step aside,
1f you would, Deputy, and use the pointex's that's on that
bench and keep your voice up,

THE WIINESS: This photograph E deplcts the location
best, and the dctual point of location of the vehicle would
be approximately where this red pickup truck is,

Q BY MR. KAY: All right. And had you seen that,
this Fiat automobile marked as People's 1 before that
evening on July 287
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O » O L2 PO >

misspoke.

Yeg, I had, sir.

And where had you seen that?

In 0Ld Topanga Canyon.

And do you know who the owner was?

Vaguely, yes, sir.

And who was that?

Gary Hinwman.

Would you pledse resume the stand at this time?
Excuse me. Mr. Manzella has informed me that I

It's the morning of July 28th when you saw this;

18 that correcit?

A
Q

Yes, air.

At 1400 o'clock in the morning.

Now, after -« after you saw this vehicle at

; Spaﬁn‘ Ranch, at gometime afterwurds, did you have uecasion

to htewiew some ;jf the peoplﬁ Iiving on Spahn's Ranch?

A
Q

} I did sir.
*. And, how many people was Lt that were interviewed,

either 'by youraelf or in your presence, by other law enforce- |
ment offiéers, thai: nisht:?

A

Q
4
Q

There were 11 people.
That night «~ or agsin, I should say that moming?|
That morning, 'ye‘s.

Tt's hard to differentiate, but that morning,
And directing your &ttentitn to the defendant,

Mr. Bruce Davis, was he interviewed?

A

Yes, he was.

MR, DENNY: Just a moment. I'll move to strike that as
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calling for hearsay, or lack of personal knowledge, unless
personal kuowledge i{s established.

THE COURT: All right. That's stricken, ladies and
gentlemen. '

The objection is sustained.

Q BY MR. KAY: Deputy Grap, did you gee Mr. Bruce
Davis at Spahn's Ranch on the morning of July 28th, 19697

A 1 did, sirx.

Q And was he intexrviewed either by you or tme of
the other officers in your pxesence?

A He was, sir.

Q All right.

MR. DENNY: Well, move -~ I'm sorry. Move to strike
that compound question.

THE COURT: OQverruled,

Q BY MR, KAY: Was he interviewed by yourself ox
by one of the other offlcers, while the other officer was in
your px‘eaence?

A By one of the offi.cers -~ other officers, while
in ny presence,
. Q : AL z:ight. And during that Interview, was Mr,
Pavis asked his name b,;; the othexr officex?

A Yes, air«. :

Q | And did he te.ll that other officer that his name
was Brude Davig? = '

A No, he did not, sir.

Q what name did he tell the other offi.cer?

'MR. DENNY; I'Ll object to that on lack of pergonal
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knowledge.

Q BY MR, KAY: Well, were you present ~-

MR, DENNY: And hedrsay.

Q BY MR. KAY: Wexe you present -~

THE COURT: Sustained at this time.

e BY MR. KAY: Were you presént when Mr. Davis
responded to the other officer?

A Yes, sir,

Q And what name did Mr. Davis use- as hig name? ,

MR. DENNY: Object again, lack of fomdation. You can
be present and still not hear,

He has got to be agked firgt whether he heazd.

Q BY MR, KAY: Well, did you hear -+ did you hear
Mt. Davis respond to the other officer with his name?
A Yes, gir.
Q And wh(at‘name did Mr. Davis give to the other
officer as being his name?
A He used the name Jack Paul McMillian.
Q@ Apd --

Excuge me, your Honor: May I get another
exhibit? I see the other exhibit isn't here« Excuse me
just & moment,

't ~ (Pauge in the proceedings while Mr. Kay exited
;f:_i'oiu the courtropm, returnipg shortly, whereupen the
' following proceedings were had:)
'Q .. BY MR, KAY. , Bi.tecting your attention, Officer,
to Peeyle 8 ‘Exhibi.t 37 fm:‘ fdentification, if you could step
down. just a ?t;ngm:? .
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L

. Now, , dixecting your attention to the waleg on
these photos, excluding photographs A and €, did you see any
of the other people in the photographs there --

A Yes, sir.

Q = on the morning of July 28th, 19697

A That is correct.

Q@  4nd who did you see there at Spabm's Ranch?

A 1 saw the pexrsond depicted in photographs B, D
and E.

Q A1l zight, Aund who's in B?

A The person pictured in B presented himself ap -~ -

MR. DENNY: Well, just a mopient. I'll object to what
he presented himself as, as calling for hearsay.

This officer wes agked: Who sre the pecple? Not

how they presented themselves.

THE COURT: The pbjection ip sustained. That would be
hearsay.

THE WITNESS: All right. This (indicating) is Charles
Mangon; and thim (indicating) is Robert Beausoleil; and this
(indicating)} is Bruce Davis.
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' wers all at Spahn's Rench ou the moxning of July 28, 19697

Q : | And Mr. Mﬂnlm and Mr., Beausoleil and Mr. Davis

" .Ai'.‘ ‘That's correct, six.
Q Thank you.i You may resume the gtand. :
‘ Nowy dirvecting your attention to August the léth,
1969, did you have occas:l.on to go to Spaln's Ranch on the
afternoon of Auguat. the 16th, 19697
- A Yes, sir.

Q All right. And on the afternoon of August the
16th, 1969, did you seée the defendant, Mr. Bruce Davis, at
Spahn's Ranch?

A I did, siz.

Q All right. And on that occasion, did you agk
Mr. Davis his name?

A I did, aix.

Q And what name did Mr. Davis give to you, &8
being hig name?

A Jack Paul McMillilan.

Q Do you remember about -+ approximately what time |
it was on the afternoon of August 16th that you were there
and talked to Mr. Davig?

A Yes, gir. It was approximately 5:30 to 6:00
o'clock in the evening.

‘MR, KAY: I have no further questions at this time.
Thank you, Deputy Grep.

THE COURT: Any queations?

CROSS -NXAMINATION
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T would rather not pin it down to & definite hour.

Q Are you sure it was 5:30 to 6:00 o'elock, Officert

A I belleve it was. It was still light out; I |
remember that.

Q - Well, are you guemsing as to what time 1t wag?

H

‘AI ' I would have to say: Just the eaxly evening.

Q) Wail, yau take ‘back your testimony, them, that

1t was 5 30 to 6:00 ag not accurate?

A i, Tmue, - S

q In fact your field investigation report =- you
did make bne out in that pa‘rticula.r instance; isn’t that
vight? |

A Yes, gir. _

Q That shows: "Date, 8~17~69, 7:45 p.m.," isn't
that correct? |

A The time might be ~- it seems to be earlier than
that., It wag still, 1ike I say, sunlight.

MR. DENKY: myi approach the witness a moment?

THE COURT: Yes, you may.

Q BY MR. DENNY: Sir, I don't bave the card itself,
but let me =+ I'm sorry. Just a moment.

(Pause In the proceedings while a discussion

off the vecord ensued at the counsel table between

Mr. Denny &nd Mr. Kay.)

Q BY MR, IENNY: Well, let me ask ycu thig,
Officer. Was Officer Richards, No. 3353, your partner at
that time?
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L believe he was, sir.
And your number is 11757
Yes, sir.
Q@ And you were, on August 17th, 1969, in uait

Ko, 3103 PM? -

A Correct, sir.

Q And at the time you saw this gentleman, Jéck
Paul McMillian, Mr, Davig here, as you 've fdentified him,
was he waaring a Tugt coloz:ed guede coa.t, Levi pants, and

-

brom mcgsm shices?
A‘ Yem
Q@  And did he indicate to you that he had returned

from Hemst?

A He did, siz.

Q And that he nqrmally lives st Spahn Ranch?

A Yes, si::. s

Q And that he’ hnd migsed the raid on the 16th?

A Yes, glr.

Q"  And this was then on the 17th, wasn't it, that
you saw him?

A It wag a Sunday afterpoon.

Now, in my recollectiom, the 16th wes & Sunday.

The day of the xaid.

Q You are sure it was & Sunday afternoon?

A The day I talked to Mr. Davis, yes, sir.

MR, DENNY: Your Honor, may the Court take judicial
notice that July 17 =-- I mean, August 17, 1969, was Sunday?

THE COURT: Yes. August 17, 1963, was a Sunday.
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] BY MR. DENNY: Does that refresh your xecollec-
tion, Officer, that it was the 17th?

A Yeg, six.

Q And that this intexview occurred the day after
the big raid of the 16th?

A Apparently go, yes, sir.

Q All right., And does it refresh your rvecollection |
also that this conversation did occur about 7:45 p.m.?

A That would be probable. I believe Lt would still |
be light at that time of night.
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o] And so on July 28th, 1969, when was it that you saw
My. Dayis?

A It was a period of three hours, in which we were at
the Spshn Ranch that night, from 1300 till 4:00 A. M. or
lthereabouté.;

Q:: : Aﬁd a card was made out on him, a FIR card, to your
'kpqwleﬁée?

I

AL ?ﬁs,'sir: “ .:i

2 What is a'FiR cara? -

A ;_Fié}&‘;nfp#rqgatian Report.

Q Made out by Officers E. A. Loobey and G. T.
Wilson, £o your knowledge?

A Yes.

Q Those are the officers you heard interroyating him?
A Yes, sir. |

Q That's E. A. Loobey, No. 2585 and G¢. T. Wilson,

No. 1369y is that right?

A Yes.

Q And that was about 4:00 A, M., that he was
interrogateds do you remember that?

A I think it would be towaxrd the latter part of the

{three~houxr period, yes.

Q All right, sir. ©Now, you say you had bheen out to

Spahnts Ranch a number of times?

A On numerous occasions, yes.
Q On numerous gcoasions.
a Within the period of July of '69, not an unusually

large amount of times. In other words, thig spans sy term at
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Malibu &tation, I was talking abouk.

1

Q Wéli, I an ktalking nowjust about the month of
July, '69.
A No, I believe I had been to the ranch maybe two

times that wonth,

Q How aboui in Auguet?
.} Maybe three.
Q Well, weren't you keeping kind of particular

track 0% the goings on at Spahan Ranvh, Ffrow July 28th to
Aujust 16th?

2 Not myself personally, no, sir.

Q Jthers in the department were? Other officers
out of the Malibu Station; is that right?

MR. FAY: It calls Tor hearcay and a conclusion, your
Honoy.

TAE COQURT: Sugtained.

Q BY MR, DENNY: Now, did you make out any repoxt
indicatiny that thir Fiat that appears in People's 1 was
present at the ranch? On July 28th, 19692

A there wais no report nude indicating that, no,
sgix.
Q By anybody, to your knowledye?
A No, tix.
Q But youn just happenad to reascuber it?
A No, six., I ~=- I made a notation in my notebook at

the time of the vchicle
Q Do you have that notebook?

3 Yee, I do.
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‘With you?

oy

ldb-3
Yes, air.

, ;May‘I'see that?

o
N
TR » 0

r 4 May I approach the witness, your Honox?

5 THE COFRTf Yes, you may.
6 Q BY MR, DENNY: I see you've stapled everything

. ' , H ; B .
7 | else, £0 that perhaps I'couldn't see that; is that right?

8 A No comment, sir.
? Q 311 right. That's fair enough.
10 2nd wasg thig notation made at or about the time

H indicated, 4:00 A. M. on 7-28-697

2 A Yes, six.
18 Q And you've indicated that at that time there
£ U I were a '62 Ford -~ is this license GYY 4357
.$ 15 A That's correct.
0 Q Registered ownexr, Joanne Williams?
1 A Un~hmm.
18 Q And a '65 riat station wagon, OYX 3 =~ and then a
¥ 1 blank.
2 A Correct, sir.
a Didn't you get the full licensce numbex?
2 A Uh -- when I wds running the -— writing the license
% nucber down, the reglstered owner came back on the vehicle;
2 and it seemed more important at the time to indicate the
’ % registered owner, rather than getting the license number, and so
. 7] 1 atase.
® # However, I failed to go back and —-
28

Q I don't want the jury t0 get a wrong impression
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from your testimony. You said, "the registered owner came
back.,"
You don't mean Mr, Hinman came back?
A Ho,
Q But the registered ownerxr, the nama, came back from

youxr radio call?

A Rlght. Correct, sir.
A I'm sorry.

CieloDrive.cCOmMARCHIVES




3808

l4e-1 1 Q Good. And thiz is, then, what you wrote down;
. 2 | you interrupted yourself in mid-license number, as it were,

3 and wrote that down; ls that right?

£ 4 A Yes, alx.

. 5 Q All yight. And were there any other cars therve?

.. 6 A Not of =~ not of sny significance, sir.
4 Q Well, when you say "not of sny aignificance,”
8 do you mesn not operable, or mot apparently operable?
9 | A That'y vorrect, sir.
10 R There were some kind of derelict hulks of trucks
U} snd things around, parked in that parking lot area, in fwont
2] of the hoardwalk; is thai right?
13 A Yes, s#ir.

s 1 MR. DENNY; Your Homor, I wonder if I mey take this

® .

16 .

witness just briefly for a couple of questirms ==
MR. KAY: Well, I wonder {f I could finish my rvedirect,
THE COURT: Have you finished on eross? |
MR. DENNY; I am finighed on cross.
THE COURT: Go ahead.
MR. KAY: - May I approach the witness?

“ * ; THE COURT; Yem, you may.

. MR. FAY; I haven't had an opportunity to sed thiu.s

" (Pause in the proceedings while a discussion

off the mo;c} ensued at the witness stand between

Mr. Kay aﬁa'thé vithesd,)

17
18
19

20

23

24

26

L]

27

. '. [ , ;
§ . REDIRECT EXAMINATION
; 28
3 BY MR. KAY;

CieloDrive.comARCHIVES



Lbe~2

15 fls.

-

1

12

13

14

15

16

Ly

18

19

20

21

22

23

24

25

26

LY

28

3809

Q I see you've written on this page: "Spahn'g
Movie Ranch, 7-28-69, 4:00 a.m.,” and "OYX," and then a
"3" gnd then 3 blank, and "'65 Fiat 5/W, Gary Alan Hinman,
1964 01d Topanga." ’

A Correct, sir.

Q Deputy == excuse ma. Excise me.

Deputy Grap, showing you the license plate on
this Fiat automobile, do the first three letiters appear to be |
O¥X? |

A Yes, sirn.

1
t
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15-1 Q And that corresponds with what you have in your
2 notebook?
3 A Yes, sir.
r 4 MR, RAY: I have no further questions.
5 MR. DENNY: I would like ==
k 6 THE COURT: You may take him as four own witnesg now.
7 MR. DENNY: All right.
8 THE COURT: Verxy briefly, if you will.
9 MR. DENNY: Yes.
0 THE COURT: The Court is about to recess for the day.
11
12 GEORGE D. GRAP,
13 called as a witness by and on behalf of the defendant, having
z 4 | been previously duly sworn, was examined and testified as
15 followst
" 16 DIRECT EXAMINATION
W BY MR. DENNYS
18 Q Deputy Grap,wure field investigation reports,
19 FIR's made out on all eleven pergons that night of July 28,
20 19697
21 A Yes, sir.
2 | Q And do you know where they are?
23 A Mot currently. I couldn't tell you. I wouldn't
24 know.
? % Q Well, in the normal course of events ~- were they|
. - % processed at that time, to your knowledge, in the normal
» 21 course of business?
3 L A | ;When you say "processed," -- in other words, all we
D

] i
i .
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=
1 ]

-]

gd 6£ ﬁid'gtlthe‘time, wag ﬁq raturn to the station, whereupon
they wene‘plécéd‘ihto a file of oéhé; FIR cards.

Q And is thath;%'aiphabetical file or a chronological
file by date? ”

A Alphaiatia&l, ifr,

Q And to your knowledge that's whatwas dona with
these carda?

A That'es what was done with them. Now, since that
time I believe they've left the station and they —- they may
be in Homiclide Detail or somewhere else.

Q All right. 5o, Eo the best of your knowledge they
went from the Malibu Station to the Homiclide Detail?

A Correct, sir.

Q All right. And I'm sorry, sir, I didn't remember
whather you said that there were eleven men or eleven people
lined up there in front of the boardwalk on that particular
early morning of the 28th?

A Eleven people.

Q Including women?
A Correct, sir.

Q Girls.

All right, and had you kind of made a raid on the

ranch at this point with your five police cars and ten

officers?
A I wouldn't call it a raid, sir.
Q Well, it was kind of unusual, wasn't it; to have

five police cars come into a place at 1:00 o'clock in the

morning and round up the parties there?
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A Well, the particular location is at a point where
the jurisdictions of three policing departments come close

together. In othér‘worda, almost in a set. And there was --

¥

and we knew there was normally guite a large number of people

at tﬁ@ rqnéﬁ. And so for safety sake, we reguested a few more
u,ni:tg: o T " ‘

Q Wéll, waAes theré some particular reason for your

going there thatlnight}l

A Yes.
Q What wps 'that? | i
A Uh, we had received a call from Los Angelés

Police Department, uwh, and relayed that they had infoxmation
that there was a stolen car at the Spahn Ranhch.
Q And about what time was it that you -~ well,
strike that.
Did the cars all gather down on Old Topanga

Canyon Road or on Topanga Road just short of the Santa

Sﬁaanna Pass Road before they went up?

A 1t was right at the intersection, yes, sgirn.

Q All right. And there were the five cars, about,
sltting down there?

A Yes, sir.

Q And mbout what time was that that you were
congregating down there?

A Oh, it would have to be around a quarter to 1200 in
the morning.

Q And you did make an arrest there of someone in

connection with a stolen vehicle, is that correct?
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L « I B I

Q

Yes, sir,

and that was Johnny Swartz?.

Yes, sir,

And in connection with what automoblile was that?
This was on a Ford.

Well, is it the car that you have listed there on

your notebook or another car?

A

No, it seems to me it was a ‘58 Ford that the

stolen plataé whre attached to.

a .

c o L P DO p

A

A '58 Ford with stolen plates.

' can you describe that Ford?

I don't believe 80, Eir.

Wéllilyés it white and cream?

It was a lighter color, I'd have tv say, yes.,
Two-kone? .

Yes, sir.

Yellow, white and yellow?

I believe theé upper portion would be white and -

the lower portion would be -~ could be any color of a lighter

-« in other words, like a light blue or light green.

It ¢could

be like that.

Q

c > © »

Or yellow?
Possibly.
You didn't make a .note of that particular féct?
No, sir,
Did you?
All right, thank you very much, Dsputy.
CROSS BXAMINATION
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BY MR, KAY:

Q Deputy Grap, when you were interviaewing or you and
the other officers there were interviewing these elsven people,
where were they situated in front of the boardwalk; where-
abouts?

A I would say approximately fifteen feet from the
boardwalk and slightly to the west of the Long Branch Saloon,
gathered in somewhat ¢of a cirxcular pattern of peopla.

Q All right. And while these people were being

interviewed, were the lights of the police cars on?

- Yes, sir.

Q All right. 7The headlights?

A Yes, sir.

i Q ‘,An&'the red lighta?

SH . ‘Uh, fome polﬁce vehicle's red lights were on, yes,

gir. Not all, ' > ! |
o ! o ) i q" 1
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Q Okdy., And o;E these 11 people, how many were men
and how ﬁany were women? "

A . I believe the breakdown was something like 8 to 3,
eight men to three women.

Q And, Mr. Swartz, when ybu say he was arrested,
he wasn't arrested for his stolen vehicle, was he? He vwas
arrested for switched plates or ~-

A Yes, slr.

R What do you mesn by “switched plates"?

A Well, the vehicle plates were reglstered to
another vehicle, not te the one they were attached to. Mr.
Swartz read;Iy adnitted hiy ownexship of the vehicle.

MR, RAY: I have no fufther questibns.'

MR, DENNY: Just one thing, if I may, your Honor, just
very briefly.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. DENNY:

) Deputy Grap, as far as where you arrested these
people, were they arrested gll congrepated in these tuildings
Along the bourdwalk or were they aArrested at any othexr
location there At the ranch?

A There wag only one person arrested.

Q 1'm sorry, I don't mean arrested, Thoge who
were gathered as you've described before the buildings along
the boardwalk, were they, &t the time you arrived, in those
buildinge along the boardwalk where at the time you and the
othexr officers arrived, were they &t any other locatiom?

- . CieloDrive.COMARCHIVES
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. back ranch hoiise? .

here?

A At the time we arrived, they == there were some
péoplg ﬁlking on the bourdwalk, But I would say the majority
were inside. .- _ -

Q@ Were there a;lj aﬁ the back ranch house, do you
know? L , . )

A Are you == would you describe what you mean by the

Q Yeah. Let me show you & pilcture, Deputy.

Yout . recognize the terrain shown here in People's
93, don't you?
A Yes, sir.
Q A place called the farm houge, as it 1s llsted

[

Uh~huh.
Ok, yeah,
You recoguize that location?
Uh~huh.
Were there any people there, do you know?
Ho, #ir, not when we arrived.
Pid you check that Location ocut yourseli?
Yes, sir. '
Q - Did you go back any farther than that, along the
rosd from the 'main area to the famm house and beyond?
A We =~ 1 belleve we went just up to the == what you |
have described as the outlaw shacks,
Q (Indicsting.)
A Yesh, that small complex of huildings, movie
props, I believe. '

> O P> H b O
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Q All right. Again, just a little bit farther west

| than the thing designated as farmhouge?

A Coxrect, air.
THE COURT: Let's see, that's on <=
MR, DENNY: 393, I believe.
" A1l right, no further questions.
MR, RAY: I have just a couple, very briefly.

RECROSS EXAMINATION

 BY MR. RAY: . )

Q Deputy Gr;:p‘, when you entered Spahn's Rench, did
you natiée'anyéne *ivhofl appea'rgd to be hiding in the bushes,
right at the éntranca of Spahn Ranch in a vehic¢le?

A Uh, do you mean at the intersection of Santa
Suganna Pags and Topanga Canyon?

Yes.

Yeg, air.

Who was that?

Charles Manaon.

When you went -= well, degcribe where he was and =«
Well, he was gedted in a dune bugpy at that time,
hidden by some shrubbery and large trees. He had besn removed
from that location by the Los Angeles Police Department, and,
uh, wis being Interrogated at our arrival.

Q- Now, after you arrived, did Mr. Manson lead you
into the ranch, intc the Spahn’'s Ranch?

A Yes, he did, six.

Q Did he leave you for a pericd of time when he ==

O > O » O
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vhile he was leading you?

A He preceded ug for the entire duration from the
intersection to the ranch.

Q Did he do anything unusual when he got to the area
of the buildings at: the Spahn Ranch?

A Yeg, siz.

Q What did he do?

A Instead of proceeding in a »= whit would be & noimal
faghlon to the front of the ranch or to the front of the
structures, ul:n,..i he cut sharply to the eaat of all of the
stmctugggz and increased his speed 8nd we -» I could see him
tum i behind the bufldings. And that wes the last I say of
his vehicle. And we approached and pulled up to the front of
the buildings.

Q And then, s‘fiidi -= when fid you next see Mr. Manson?

A Uh, he céme out of the Long Branch Saloon. Ag we
were going" in the Buiidiﬁg » he g coming ot

Q All right. And when vou went in the building,

did you see sny sleeping bags in the building? |
A Yes, sir, there were people, sleeping Lsgs and

various parvaphernalis.

Q And were there people in the sleeping bags?

A Yes, sgir. A

Q Were all the aleeping bags -~ did all the sleeping
bags have people in it or ~~

A No. 7T would say the majority, but there were some
empty ones where people were walking around.

Q That's the building thai Mr. Mangon came out of
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&8 you were entering?
A Yes, sir.
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MR. KAY: I have nothing further.
THE COURT: All right, we'll recess.

ten.

OnNE .
THE COURT: All right,
MR. DENMY: Promise.

If I can get the picture.
antil 1:30 tomorrow.

REDIRECT EXaMINATION
BY MR. DENNY:

ware talking, your Honor.

THE COURT: Go ahead.

Il

A Mo, sir.

MR. KAY: Nothing further.
MR, DEMNY: Thank you, your Honor.
THE COURT: Thank you, Deputy Grap.

MR. DENNY: Your Honor, may I ask one question?

THE COURT: Mr. Kay only wanted to ask two and he asked

MR. DENNY: I understand that. I'm going to askjust

THE QOURT: Ladies and gentlemen, we're going to recess

Q All right, showing -- I'm sorxy, I didn't know you

Q ,-jﬁY‘MR; DENNYt Showing you Pecople's 2, these two
phoioérﬁphs of the VW microbus. Did you, at the time you and
‘thé othey officets were conyregatéd down below the hill at the
intersection oflepangﬁ Road aﬂdlﬁanta Susanna Pass, did you

. ) ,
see this vehicle drive up Santa Susanna Pass Road?

MR. DEHNYQ“ All right, that's my one question.

You may be excused.

oA .
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Ladies and gentlemen, we're going to recess until
1:30 tomoxrow, All df the court personnel will be attending a
funeral of a man who for a number OFf months appeared in this
gourtroom almost daily as a newspaper reporter, Aand we've
received the word of his death recently and the funeral is
tomorrow. So, we'll all assemble at 1:30 here.

During the recess you are admonished that you are
not to converse amongst yourselves, nor with anyone else, nor
permit anyone to converse with you on any matter connected
with thig trial, nor are you to form nor expregs any opinion
on the matter until it is finally submitted to you.

Mr. Chavers has indicated to me that he would like
to have ~~ ig it Thursday morning?
JUROR CHAVERS: Thursday afternoon.

THE COURT: Thursday afterncon. So you can count on

Thursday afternoon, likewise, as being in recesgs. We'll -

work on Thursday worning and recess at the usual time,llzsadj'

T ———
otelock, Mr.: Chavers? .

Rt o

JUROR CHAVERE? Yesd. L

~ Rt R
.-

THE COURT: 8o, édadnight;'ladiaa and gentlemen. - -
{(Whereupon, at 4:30 P. M. an adjournment was
taken in this matter, to reconvene the following afternoon,
Wednasday, Jani;agry 19, 1972, at \1,:30_ P. M.)

!

O
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